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Prezentace studie dopravy 
Dobřichovic

V úterý 3. 10. proběhla v  sále Dr. Fürsta prezen-
tace Studie strategického rozvoje dopravy města 
Dobřichovice. Prezentaci studie, kterou objed-
nalo předloni město, vedl její autor Ing. Martin 
Langr Ph.D. z  Fakulty dopravní ČVUT spolu se 
svými kolegy. Účast na prezentaci byla poměrně 
vysoká, sál byl téměř zaplněn a  prezentaci si 
přišli se zájmem vyslechnout kromě zastupi-
telů a  občanů Dobřichovic i  někteří zastupitelé 
okolních obcí, včetně starostky sousedních Letů 
Barbory Tesařové.

Dopravní studie má dvě samostatné části, 
analytickou a  strategickou. První zmíněná 
popisuje metodiku a  údaje, vycházející z  pro-
vedeného dopravního průzkumu a  podkladů 
dodaných městem. Průzkum přitom vycházel 
zejména z dat, dodaných z radarů instalovaných 
na Pražské ulici a  ze směrového dopravního 
průzkumu z  celkem 12 speciálních měřících 
stanovišť, provádějících kamerový záznam pro-
jíždějících vozidel a určení jejich tras na základě 
rozpoznávání a  párování jejich registračních 
značek. V závěru analytické části jsou definovány 
problematické jevy a lokality z pohledu dopravy 
v Dobřichovicích.

V druhé, strategické části, se studie věnuje 
opatření, jak problematické jevy řešit. Zde studie 
nabízí „katalog opatření“ (stavebních, technolo-
gických a organizačních), vhodných k řešení kon-
krétních dopravních problémů města. V  závěru 
strategické části studie je stanoveno 7 strategic-
kých cílů, jimiž jsou: 1) Jasná, přehledná a  opti-
malizovaná dopravní infrastruktura pro všechny 
účastníky silničního provozu, 2) Bezpečná 
a  plynulá doprava pro všechny účastníky silnič-
ního provozu, 3) Snížení dopadů tranzitní auto-
mobilové dopravy v  obci, 4) Omezení tranzitní 
automobilové dopravy v  obci, 5) Zatraktivnění 
pěší dopravy, 6) Zatraktivnění veřejné hromadné 
dopravy a 7) Udržitelná doprava v klidu.

Studie, resp. její strategická část není koncipo-
vána jako konkrétní projekt, jak do detailu řešit 
tu kterou dopravní situaci (křižovatku, chodník 
apod.). Jde především o  koncepční dokument, 
který definuje hlavní problémy dopravy ve městě 
a  navrhuje možnosti jejich řešení. Studie je tak 
především výchozím podkladem pro projektanty 
konkrétních dopravních opatření, která musí být 
zpracována již do detailu prováděcí dokumen-
tace. Zároveň je studie velmi důležitým podpůr-
ným dokumentem pro žádosti města o  dotace 
na dopravní infrastrukturu, tedy na komunikace, 
chodníky, cyklostezky, dopravní značení apod. 
V této souvislosti jsme již studii využili, když jsme 
ji doložili jako jednu z  hlavních příloh k  žádosti 
o  dotaci na nové chodníky v  Palackého ulici, 
kterou město letos podalo. Byl bych moc rád, 
kdyby tato žádost byla úspěšná.

Není cílem zde do detailu popisovat všechny 
závěry studie, to by vydalo na celý Informační 
list. Ty z  vás, kteří neměli možnost se prezen-
tace studie zúčastnit, proto odkazuji na webové 
stránky města, kde je zveřejněna nejen samotná 
studie (její analytická i  strategická část), ale 
i  grafický výstup z  prezentace, a  to v  sekci 
„Město“.

Zrekonstruovaná 
sportoviště v areálu Sokola

V pátek 6. října bylo v  areálu dobřichovického 
Sokola slavnostně otevřeno zrekonstruované 
fotbalové hřiště za halou Bios. Původně asfaltová 
plocha dostala nový povrch z umělého trávníku, 
byla oplocena a  opatřena osvětlením tak, aby 
mohla být využívána i  po setmění. Na rekon-
strukci se podařilo vedení našeho Sokola získat 
dotaci od Národní sportovní agentury. Po slav-
nostním přestřižení pásky a  projevech starosty 
a místostarosty Sokola Jaroslava Čermáka a Jiřího 
Geisslera a zástupců města následovala prohlídka 
nově zrekonstruovaných ploch a  celého areálu 
Sokola. Na akci se přišlo podívat mnoho lidí, a to 

nejen Sokolů, ale i  z řad sportující i  nesportující 
veřejnosti, a dokonce i přespolní.

Zcela nově bylo vedle zrekonstruovaného 
fotbalového hřiště, které nyní již nebude jako 
doposud volně přístupné, vybudováno menší 
multifunkční hřiště. Lidé ale rozhodně nemusí být 
zklamáni, druhé hřiště bude totiž volně k  dispo-
zici i  neorganizovaným sportovcům. Jde přitom 
o hřiště víceúčelové, kde bude možno si zahrát bas-
ketbal, volejbal, nohejbal i fotbal. Pokud by někdo 
chtěl, bude si moci zarezervovat i velké hřiště, tam 
to bude ale za nájemné, které by však mělo být pří-
znivější než na většině jiných sportovišť v regionu.

Areál dobřichovického Sokola se rok od roku 
stává atraktivnějším a  lze bez debat říci, že díky 
svému vedení vzkvétá. Dobřichovičtí Soko-
lové mají však v  zásobě další projekty a  plány. 
Patří sem například vybudování nové tarta-
nové běžecké dráhy namísto stávající škvárové, 
zateplení haly Bios nebo přístavba skladovacích 
prostor za halou.

Rád bych v  této souvislosti zmínil, že dobři-
chovický Sokol je spolkem, který po léta spo-
lupracuje s  městem a  bez něj si Dobřichovice 
dokážu jen velmi těžko představit. Kromě toho, 
že spousta dobřichovických občanů je jeho členy 
a  aktivně sportuje v  jeho oddílech, poskytuje 
Sokol naší škole své tělocvičny, resp. celý areál 
pro hodiny tělocviku. Mnozí rodiče využívají par-
koviště v areálu, když vozí své děti do školy, město 
na základě smlouvy o  dlouhodobém pronájmu 
využije malý kus pozemku Sokola pro rozšíření 
plochy před vchodem do nové přístavby školy. 
Nemohu samozřejmě opomenout zásluhy Sokola 
při organizaci očkovacího a  následně uprchlic-
kého centra v hale Bios v minulých třech letech. 
Město naopak poskytuje každoročně granty na 
činnost jednotlivých oddílů Sokola a opakovaně 
finančně přispívá i na spoluúčast investičních akcí 
Sokola spolufinancovaných z dotací.

Věřím, že náš Sokol se o  svůj areál bude 
nadále starat tak jako doposud a  moc Sokolům 
při zvelebování sportovišť a areálu držím palce.

Petr Hampl

O čem jednala rada

Od posledního vydání Informačního listu se Rada 
města Dobřichovice na svých zasedáních sešla 
dvakrát, a to 19. září a 10. října.

Starosta nejprve informoval radu o  stavu 
plnění zásadních úkolů vzešlých z usnesení rady.

 projekt intenzifikace ČOV: projektant připra-
vuje zadávací dokumentaci na první etapu 
rekonstrukce ČOV s  využitím cenového 
stropu cca 20 mil. Kč schváleného radou 
(jedná se zejména o  hrubé předčištění 
a  s  ním související technologie a  provozní 

budovu); součástí projektu je i  projednání 
na úřadu vodoprávním; jakmile bude hotova 
dokumentace, bude spuštěno výběrové 
řízení, příští rok by tedy mělo dojít k  reali-
zaci, 25. 10. proběhne zasedání výrobního 
výboru

 spolupráce s firmami pracujícími na mobiliáři 
města: pan M. Šnajdr – probíhají menší opravy 
dlažeb, dopravního značení apod.; firma byla 
vyzvána k podání cenové nabídky na opravu 
aco drainů v  ul. 5. května; v  této souvislosti 
Ing. arch. Filip Kándl upozornil na potřebu 
opravy části vozovky v ul. Pod penzionátem – 
vzhledem k tomu, že je pravděpodobně třeba 

upravit i podloží, požádá starosta o konzultaci 
F. Vrkoslava či M. Velebila

 přístavba domova pro seniory: proza-
tím nebyla finalizována dohoda o  ome-
zení průjezdu těžké techniky v  lokalitě 
Brunšov (zejména ul. Krajníkova) a  na mostě 
přes Berounku, ani dohoda o  příp. opravě 
poškozených komunikací ze strany investora; 
jednání s investorem nadále pokračují
Informace k dotačním žádostem města:

 dotace na chodníky v Palackého ulici – žádost 
podána, město bylo poskytovatelem vyzváno 
k doplnění, které aktuálně zpracovává Mgr. L. 
Janák spolu s Ing. arch. E. Lisecovou

Slovo starosty

Zprávy z městského úřadu

Obrázek na titulní straně: Podzim. Foto Pavel Tichý
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 dotace na rekonstrukci Lesní ulice – dle infor-
mace Ing. L. Damaška je město na seznamu 
úspěšných žadatelů, dosud však neobdrželo 
oficiální vyrozumění; akce může být reali-
zována kdykoli do konce roku 2024 – již byl 
osloven Ing. P. Šiška, aby připravil VŘ s tím, že 
jakmile bude k dispozici oficiální vyrozumění 
o obdržení dotace, tak bude VŘ spuštěno

 žádost k výzvě z OPPIK na rekonstrukci budovy 
bývalých školních dílen je v procesu přípravy
Radní v podkladech obdrželi specifikaci doku-

mentace k  akci „Obnova  ČOV Dobřichovice – 1. 
etapa“, kde jsou  obsaženy  vybrané kroky navr-
žené k realizaci 1. etapy v rámci radou odsouhla-
sené částky cca 20 mil. Kč. Předpokládaná částka 
v  přiloženém rozpočtu je nakonec o  něco vyšší, 
ale je v ní zahrnuta poměrně vysoká rezerva (po 
jejím odečtení je celková suma 18,5 mil. Kč bez 
DPH). Starosta navrhl následně tyto práce soutě-
žit jako jeden celek, čímž by mělo dojít k určitému 
snížení ceny.

Členové rady diskutovali zejména 
o  trvanlivosti tohoto opatření – starosta citoval 
vyjádření projektanta i  zástupců správce VaK, 
že se jedná o  údržbu a  obnovu a  prodloužení 
životnosti ČOV o min. 10 let s vědomím toho, že 
lze očekávat vypsání takových dotačních titulů, 
které by následně umožnily vyšší investici do ČOV 
včetně navýšení její kapacity.

Usnesením č. 2-16-23 byla schválena cenová 
nabídka společnosti AQUACONSULT k akci “Ulice 
Kosova – prodloužení vodovodního a kanalizač-
ního řadu“ za podmínky 50% spoluúčasti žada-
telů o  prodloužení řadů. Ti však byli zaskočeni 
výší rozpočtu (946.100,- Kč bez DPH, 1.144.781,- 
Kčs  DPH) a  požádali vedení města o  snížení 
finanční spoluúčasti dotčených žadatelů. Radní 
zrekapitulovali argumenty, které byly důvodem 
k  požadavku na 50 % spoluúčast žadatelů – 
v době, kdy nebyly vodovodní a kanalizační řady 
nataženy zdaleka do většiny ulic města Dobři-
chovice, byly ty lokality, jejichž obyvatelé proje-
vili ochotu finančně se spolupodílet na výstavbě 
těchto sítí, upřednostněny před těmi ostatními. 
V současnosti je třeba ověřit, které z dobřichovic-
kých ulic ještě nedisponují vodovodním a kana-
lizačním řadem; následně se rada bude zabývat 
dalším harmonogramem výstavby těchto sítí a na 
základě toho rozhodne o tom, je-li možné upřed-
nostnit ul. Kosova před těmito ulicemi a příp. za 
jakých podmínek.

Radní obdrželi v podkladech zápis a výsledky 
zasedání výběrové komise k  vyhlášenému 
záměru pronájmu bytu č. 10, Za parkem 629, 
se zněním zápisu souhlasili a  doporučili staros-
tovi s  vybraným  žadatelem podepsat nájemní 
smlouvu.

Rada se zabývala cenovou nabídkou archi-
tektonického studia Pavel Hnilička Architects+-
Planners na interiér nové radnice města. Starosta 
konzultoval s  Ing. M. Jirsou, vedoucím projektu, 
které z  položek nabídky souvisí se samotným 
stavebním projektem a  je třeba je objednat již 
nyní. Ing. M. Jirsa doporučil k objednání pevného 
nábytku a  vybavení multifunkčního sálu; radní 
souhlasili a  pověřili starostu objednáním těchto 
položek.

Na zasedání rady 10. 10. byli přizváni zastu-
pitelé Ing. J. Ježek a  Ing. V. Bezděk k  tématu 
financování velkých investic města (1. etapa 

intenzifikace ČOV, výstavba hasičské zbroj-
nice, výstavba nového centra města); starosta 
nejprve seznámil přítomné s  výsledkem konzul-
tace s  bankéřem z  České spořitelny o  možnos-
tech úvěrování velkých investic města a  rovněž 
se  seznamem pozemků ve vlastnictví města, 
které jsou v budoucnosti určeny k prodeji (jejich 
velmi orientační hodnota je aktuálně 260 mil. Kč).

Ing. V. Bezděk shrnul finanční situaci města 
a  na základě těchto informací konstatoval, že 
je rozhodně výhodnější upřednostnit čerpání 
úvěru, než prodávat stavební pozemky obce; 
rovněž doporučil, aby byla určena osoba zod-
povědná za realizaci těchto investic ještě před 
stavebně – realizační fází, ať už se bude jednat 
o  zaměstnance města nebo externistu; ideální 
odměna pro takto jmenovanou osobu by měla 
proběhnout formou success fee.

Ing. J. Ježek konstatoval, že předpoklad toho, 
že budou banky nabízet úvěry s úrokovou sazbou 
pod 5 %, nastane s  nejvyšší pravděpodobností 
okolo roku 2025; pozemky, určené v  budoucnu 
k  prodeji, lze na prodej připravit, ale v  součas-
nosti je doporučuje neprodávat.

S  doporučeními obou zastupitelů souhlasili 
všichni radní a následně definovali kroky, které by 
měly vést k realizaci zmíněných investičních akcí.

Radní obdrželi v  podkladech od místosta-
rostky Ing. Radky Alexy Ph.D. statistickou tabulku 
„Analýza exportu vysypaných nádob“ vytvoře-
nou z dat měsíce září; na jejím základě přednesla 
návrh na snížení intervalu svozu komunálního 
odpadu na 1 x za 2 týdny a dále otevřela diskuzi 
na téma zavedení systému door–to–door (D2D) 
pro plast a  papír; k  tomu rada obdržela doku-
ment „Analýza zavedení D2D systému“ shrnu-
jící všechny potřebné informace pro diskuzi. 
Nakonec otevřela místostarostka téma navýšení 
poplatku za odpady pro rok 2024, zatím stále 
v modu poplatku na hlavu, přičemž v následují-
cím roce 2025 by dle jejího názoru mělo město 
přejít na poplatky podle objemu svezeného 
odpadu u každého občana.

V následné diskuzi zazněl zejména požadavek 
místostarosty Ing. M. Pánka a  radního Ing. arch. 
F. Kándla na vyčíslení hospodářských výsledků 
společnosti POBERO, které vedení města dlouho-
době postrádá – až poté nastane čas na diskuzi 
o snížení četnosti svozu komunálního odpadu či 
zavedení D2D systému (tyto kroky by mohly být 
směřovány k polovině roku 2024).

Rada na závěr odsouhlasila návrh na navýšení 
poplatku za svoz odpadů na 1.000,- Kč na osobu 
a rok – místostarostka jej přednese na nejbližším 
zasedání zastupitelstva, tajemník pak připraví 
nové znění vyhlášky o  místních poplatcích na 
poslední zasedání zastupitelstva v roce 2023.

Radní obdrželi v  podkladech projektovou 
dokumentaci a analýzu úspor k žádosti o dotaci 
na výměnu svítidel VO v Dobřichovicích od spol. 
Metrolux. Jedná se o náhradu energeticky nároč-
ných svítidel za LED světla. Starosta konstatoval, 
že k  výměně s  nárokem na proplacení z  dotace 
dle výpočtů v  projektu je navrženo i  mnoho 
relativně nových výbojkových svítidel typu 
Schröder; zmiňovaná výbojková svítidla lze po 
demontáži použít v  jiných částech soustavy VO, 
jejichž výměna není z  pohledu dotace možná 
(nejsou splněny některé výše uvedené podmínky 
dotace, tudíž na nová LED svítidla u nich město 

nemá nárok). Následná diskuze se pak týkala 
záruk, které by se týkaly možnosti kontroly svíti-
vosti, životnosti, záruky, možnosti ovlivnit teplotu 
chromatičnosti apod.; radní nakonec s podáním 
žádosti jednomyslně souhlasili.

Od probační a mediační služby Praha – západ 
obdrželo město návrh Dohody o  poskytování 
trestu obecně prospěšných prací, která je z admi-
nistrativních důvodů od května 2023 s poskyto-
vateli trestu nově podepisována.

V  minulosti město patřilo k  poskytovatelům 
trestu, byť za posledních cca 5 let k ničemu tako-
vému nedošlo. Dle názoru starosty je důležité, 
že město může konkrétního odsouzeného dle 
článku 4.2 odmítnout, což je nezbytné, protože 
v  minulosti mělo město minimálně se dvěma 
odsouzenými problém.

Radní dále jmenovali za zřizovatele do školské 
rady ZŠ Dobřichovice RNDr. J. Hrkalovou a  Mgr. 
E. Slavíčkovou a  na základě vyjádření sociální 
komise souhlasili s  poskytnutím příspěvku pro 
„třídu S“ s  tím, že by o  tento příspěvek měl být 
každoročně navýšen rozpočet ZŠ Dobřichovice.

Rada obdržela cenovou nabídku na kom-
plexní nabídku prací týkajících se možné 
výstavby kruhového objezdu na křižovatce ulic 
Vítova, Pražská a Karlická. Radní s cenovou nabíd-
kou na zpracování projektové dokumentace sou-
hlasili s tím, že je nejprve třeba finalizovat jednání 
s  majitelem dotčeného pozemku o  směně, a  to 
na základě geometrického plánu (podkladem 
pro něj může být projekt zpracovaný společností 
PPU spol. s r. o.), následně uzavřít smlouvu a tuto 
předat k jednání zastupitelstvu.

Radní dále schválili smlouvu s pořizovatelem 
na pořízení technické změny č. 1 Územního plánu 
Dobřichovic – Konverze.

Dne 22. 9. 2023 došlo na křížení ulic Všenorská 
a  Tyršova (u malých závor) k  dopravní nehodě. 
Město si je vědomo toho, že aby vyšlo vstříc 
požadavku dopravního inspektorátu i SŽ, nebude 
mít tato křižovatka nikdy ideální řešení a hrozby 
podobných střetů zde budou neustále; tajemník 
tedy požádal dopravního inženýra Ing. Vejražku 
o konzultaci toho, jak přimět vozidla jedoucí po 
Tyršově ulici od Všenor vzít na vědomí, že nejsou 
na hlavní silnici; nejradikálnějším řešením byl 
návrh umístit na křižovatku SDZ P6 („Stůj, dej 
přednost v jízdě“) – s tímto řešením rada zásadně 
nesouhlasila a pověřila tajemníka realizací jiných 
dopravních opatření (např. VDZ V6a–Příčná čára 
souvislá se symbolem „Dej přednost v  jízdě!“ 
doplněná ještě o  jednu SDZ P4 Dej přednost 
v  jízdě na reflexním podkladu s  dodatkovou 
tabulkou např. 100 m před křižovatkou).

Na základě usnesení rady č. 4-18-23 předložila 
společnost Vodohospodářský rozvoj a  výstavba 
nabídku na vypracování jednostupňové projek-
tové dokumentace včetně zajištění potřebných 
podkladů a  projednání dokumentace s  DOSS 
pro návrh retenčních opatření v lokalitě Brunšov. 
Návrh opatření bude vycházet z  investičního 
záměru „Opatření v povodí pro zachycení dešťo-
vých vod v lokalitě Brunšov“, jeho rozsah měl být 
upraven tak, aby se navržená opatření nacházela 
primárně na pozemcích ve vlastnictví města.

Místostarostka však informovala radu o  tele-
fonátu zástupce řádu Křížovníků, který spolupráci 
na tomto projektu s  městem Dobřichovice defi-
nitivně nevyloučil; radní tedy požádali starostu, 
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aby zajistil informaci, dokdy je třeba mít žádost 
o dotaci ze strany města schválenu a na základě 
toho budou realizovány další kroky.

-tjmnk-

O čem jednalo 
zastupitelstvo města

Dne 17. 10. 2023 proběhlo 5. zasedání Zastupitel-
stva města Dobřichovice. Nejprve byl dán prostor 
dotazům občanů: zde vystoupil právní zástupce 
Rytířského řádu Křižovníků s  červenou hvězdou 
a připomněl rozhodnutí Krajského soudu v Praze, 
který zrušil část Územního plánu města Dobři-
chovice. Starosta jej ujistil že na základě usnesení 
z  předchozího zasedání zastupitelstva již město 
pracuje na změně č. 1; je podepsána smlouva 
s  výkonným pořizovatelem, není však vybrán 
zpracovatel. Starosta předpokládá zařazení bodu 
o další změně na následující zasedání zastupitel-
stva začátkem prosince tohoto roku.

Starosta pak rovněž reagoval na dotazy 
týkající se rekonstrukce Pražské ulice; ta bude 

zahájena na začátku příštího roku v  Černo-
šicích, v  druhé polovině 2024 pak postoupí 
i  do Dobřichovic; město k  této stavbě podalo 
řadu připomínek (snížení nivelity komunikace, 
odvodnění, zachování přechodů, realizace 
chodníků na mostku přes Karlický potok na 
obou stranách komunikace apod.) a  v  součas-
nosti intenzivně jedná s  majitelem pozemku 
č. 142/1 o  směně části této parcely – jestliže 
jednání dopadnou úspěšně, tak by směna 
umožnila ještě v  rámci rekonstrukce realizaci 
kruhového objezdu na křižovatce ulic Karlická, 
Vítova a Pražská.

Následoval standardní průběh zasedání 
zastupitelstva – videozáznam i  podrobný zápis 
naleznete na webových stránkách města.

Zastupitelé města Dobřichovice na tomto 
zasedání mj.:

 schválili odkup chaty č. ev. 042 na pozemku č. 
parc. 2800 v k. ú. Dobřichovice a pověřili sta-
rostu podpisem kupní smlouvy

 schválili odkoupení pozemku č. parc. 
1295/160 v  k.ú. Dobřichovice a  pozemku č. 
parc. 1295/162 v  k.ú. Dobřichovice (oba za 

1,- Kč) a  pověřili starostu podpisem kupní 
smlouvy

 schválili, aby město Dobřichovice uhradilo 
náklady spojené s oceněním pozemku č. parc. 
347/3 do 30 dnů od doručení výzvy k úhradě, 
a to i v případě, že z důvodu na straně kupují-
cího nedojde k uzavření kupní smlouvy

 souhlasili s návrhem ceny za odkup pozemků 
v k. ú. Dobřichovice (1778/9, 3027/4, 3027/5) 
a k. ú. Černolice (490/42), prodávající Lesy ČR, 
za cenu 399.000,- Kč a pověřili starostu podpi-
sem kupní smlouvy

 schválili rozpočtové opatření č. 3 – změnu roz-
počtu pro rok 2023 ve struktuře předložené 
starostou

 schválili zřizovací listinu SVČ Dobřichovický 
domek

 pověřili starostu ve spolupráci s místostarost-
kou podáním žádosti o  dotaci k  výzvě č. 59 
MŽP – Oddělený sběr a svoz, sběrné dvory
Na závěr oficiální části zasedání pak proběhla 

velmi rozsáhlá a  konstruktivní diskuze o  svozu 
komunálního odpadu.

-tjmnk-

Místní poplatky – 
upozornění

Připomínáme občanům se zrušeným trvalým 
pobytem, kteří mají úřední adresu Vítova 61, 
Dobřichovice, že i oni jsou povinni uhradit místní 
poplatky. Je nutné, aby si ověřili, zda na jejich 
jméno není evidován dluh. Pokud tito občané 
situaci nebudou řešit, dojde k  exekučnímu 
vymáhání dluhu. Totéž se týká občanů, kteří jsou 
v Dobřichovicích hlášení, ale žijí jinde a nepřebí-
rají si dlouhodobě poštu.

POZOR! Od roku 2023 musí být také uhrazen 
poplatek všemi cizinci, a  to včetně ukrajinských 
uprchlíků. Část z  nich již poplatek uhradila, ale 
někteří o  tom pravděpodobně stále nevědí – 
prosíme tedy jejich ubytovatele, aby je informo-
vali, případně poplatek vybrali a  odevzdali na 
městský úřad hotově, příp. jej uhradili bankovním 
převodem.

Upozorňujeme, že místní poplatek je 
formou daně. Další podrobnosti o  obecních 
poplatcích naleznete v textu Obecně závazné 
vyhlášky města Dobřichovice č. 2/2022 
o  obecních poplatcích na webu města:  www.
dobrichovice.cz

    -VTH-

Rozšíření svozu bioodpadu

Ve spolupráci se svozovou společností POBERO 
zajišťuje město Dobřichovice i  na podzim 2023 
rozšířený svoz bioodpadu. Od středy 18. října 
tedy bude bioodpad svážen v týdenních interva-
lech – každou sudou středu a každý lichý čtvrtek. 
Svoz se realizuje vždy i o svátcích.

Poslední svoz bioodpadu v  tomto roce pro-
běhne 7. prosince; o  termínech pro rok 2024 

budou čtenáři informováni v  únorovém vydání 
Informačního listu, prostřednictvím www 
stránek, facebooku a sms – první svoz pro násle-
dující rok je předběžně naplánován na 14. březen 
2024.

termíny rozšířeného svozu bioodpadu

středa čtvrtek

1. listopadu 9. listopadu

15. listopadu 23. listopadu

— 7. prosince

-tjmnk-

Sběr a odvoz nebezpečného 
odpadu

Dnem posledního svozu nebezpečného 
odpadu pro letošní rok je sobota 25. listopadu 
2023.

Kontejner bude přistaven jako obvykle:
 9:00 – 10:00: u nádraží v ulici Tyršově
 10:00 – 11:00: před městským úřadem v ulici 

Vítově
 11:00 – 12:00: před budovou MŠ v  ulici Bře-

zová–Francouzská
 12:00 – 13:00: u recyklačního dvora na ulici 5. 

května
Za odložení vašeho nebezpečného odpadu 

do kontejneru nebudete osádce vozu nic platit, 
protože náklady jsou pokryty poplatkem za 
odpad.

Nebezpečným odpadem jsou staré barvy 
a  jejich zbytky, ředidla, staré štětce, hadry od 
barev, oleje, filtry z aut, autobaterie, nespotřebo-
vané prostředky na ochranu rostlin, nespotřebo-
vané fotochemikálie, zářivky a  výbojky, veškeré 
monočlánky a  podobné suché baterie a  další 
nebezpečný odpad.

Nebezpečný odpad nepatří do popelnice! 
Musí se odborně recyklovat nebo ukládat na spe-
ciálně zabezpečenou skládku, aby neohrožoval 
naše životní prostředí.

Kontejnery na velkoobjemový odpad 
budou letos naposledy přistaveny v  sobotu 16. 
prosince 2023 dle stejného časového harmono-
gramu a na stejných místech.

-tjmnk-

Čipování popelnic

Město Dobřichovice provedlo od května několik 
etap čipování nádob, jak na směsný, tak i BIOod-
pad. Průběžně nádoby čipujeme všem občanům, 
kteří se ozvali dodatečně. Rovněž přesouváme 
čipy na nové nádoby, pokud si je občané vymě-
ňují.

Od 1. 11. 2023 nebudou nádoby bez čipu 
vyváženy. Toto opatření se zavádí zároveň ve 
všech okolních obcích. Tím odhalíme všechny 
popelnice, které doposud nebyly očipovány.

Prosíme tedy, aby se nám na tel. č. 730 175 
154 ozvali všichni ti občané, kterým nebude 1. 
listopadu popelnice vyvezena.

Děkujeme všem za spolupráci!
-VTH-

Chceme v Dobřichovicích 
sběr odpadu door to door?

Systém, který umožňuje třídit odpad přímo 
v domácnostech, se nazývá door to door (D2D). 
Jde o  svoz popelnic od dveří domu. V  mnoha 
městech a obcích České republiky pomohl tento 
systém snížit množství směsného komunál-
ního odpadu o  desítky procent. Potvrzují to už 
i  některé obce Dolního Poberouní a  k  tomuto 

Domácí zpravodajství
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systému se přidávají další naše sousední obce. 
Systém spočívá v  tom, že každá rodina, která 
bude chtít, získá téměř bezplatně (dotace 70%) 
nádobu na papír, plast a bioodpad přímo domů 
a  svozová společnost odváží odpad přímo od 
domu. Ke snížení množství směsného komunál-
ního odpadu (SKO) dochází také díky souběž-
nému snížení frekvence svozu SKO a důslednému 
třídění bioodpadu, který je velmi těžký a do SKO 
nepatří.

Jak si to představit v realitě?
Systém door-to-door zvyšuje komfort 

občanů při třídění, protože lidé mají nádoby na 
separaci u  dveří svých domů. Třídění odpadu 
tak probíhá přímo v  domácnostech. Zavádí se 
zejména u  rodinných domů a  menších byto-
vých domů. Ideálně zahrnuje nádobu na plasty, 
papír a bioodpad. Tento způsob sběru je možné 
řešit formou pytlů nebo barevných popelnic. 
A  nemusíte se bát barevné hitparády u  domu, 
popelnice jsou černé a mají pouze barevné klipy 
na víku. U systému D2D dochází k efektivnějšímu 
plnění nádob. Občané mají motivaci doma plas-
tové lahve i  krabice řádně sešlapat, aby se toho 
do popelnice vešlo co nejvíce a  tím pádem se 
„nevozí vzduch“ a  zvyšuje se výtěžnost jednot-
livých svozů. Vzhledem ke zvýšené míře třídění 
se doporučuje se zavedením systému D2D snížit 
frekvenci svozu komunálního odpadu na 1x za 
14 dní. Svoz plastu by se realizoval také 1x 14 
dní mezi svozem komunálního odpadu. Tímto 
krokem by nedošlo k  navýšení nákladů za svoz 
a  také k  pohybu svozových aut po Dobřichovi-
cích. Svoz papíru by se mohl realizovat pouze 1x 
měsíčně a náklady by se částečně kompenzovaly 
snížením množství kontejnerů a frekvence svozů 
plastů a  papírů ze sběrných hnízd. Možnou rea-
lizaci snížení četnosti svozu SKO nám ukazuje 
také statistika za září, kdy pouze 36 % občanů 
vystavilo popelnici s  komunálním odpadem na 
ulici 4 x. 19 % občanů využilo svozu 3 x a  zbý-
vajících 45 % vystavilo popelnici na ulici v  září 
dvakrát, jednou nebo vůbec, přičemž průměrná 
hmotnost za celou obec byla necelých 15 kg. Tato 
hmotnost odpovídá cca 93 l, takže ani malá 120 l 
popelnice nebyla nikdy naplněná.

Proč zavádět door to door?
 Jestliže mají lidé nádoby na tříděný odpad 

přímo u  dveří, zvyšuje se jejich motivace 
k  separaci odpadu a  také kvalita třídění je 
mnohem lepší. Navíc spousta kontejnerů na 
sběrných místech má otevřená, poškozená 
nebo vůbec žádná víka a pokud prší, dochází 
ke znehodnocení separovaného  papíru, 
který se poté musí likvidovat jako komunální 
odpad.

 Z pohledu obce jde kromě zvýšení objemu 
kvalitně vytříděného odpadu také o výsledné 
snížení množství vyprodukovaného směs-
ného komunálního odpadu a tedy nákladů.

 V  roce 2022 byla cena za tunu směsného 
komunálního odpadu společně s  velkoob-
jemovým odpadem cca 3  200 Kč/t, přičemž 
průměrná cena za tříděný a  biologicky roz-
ložitelný odpad po započtení příspěvku od 
EKO-KOMu vyšla na 1  200 Kč/t. Separovaný 
odpad je tedy v průměru o 2 000 Kč za tunu 
levnější a  tento rozdíl se bude díky narůsta-
jícím skládkovacím poplatkům za SKO ještě 
zvyšovat.

 Další podstatnou změnou ve prospěch D2D 
systému bude nová povinnost producentů 
letáků a  tiskovin odvádět poplatky společ-
nosti EKO-KOM. V  současnosti platí tento 
poplatek pouze producenti obalů, takže se 
v budoucnu bude obcím od EKO-KOM vracet 
za separovaný papír více peněz.

 Při zavedení D2D systému získá obec také 
bonus za snížení docházkové vzdálenosti 
a tím se také zvýší kompenzace ze strany EKO-
-KOM.

 Systém D2D je tedy možným opatřením proti 
navyšování poplatku za svoz odpadu ve střed-
nědobém horizontu (můžeme nárůst zpoma-
lit).

 Můžeme očekávat také větší pořádek na veřej-
ných prostranstvích u  kontejnerových hnízd 
(nižší využití těchto míst a tedy méně poletují-
cích papírů, plastů a nepořádku okolo).

 Díky systému D2D je možné vést evidenci 
pro jednotlivé domácnosti, a tak mít přehled 
o  jednotlivých tocích odpadů, případně lze 
systém využít při určování poplatků pro jed-
notlivé domácnosti.

 Dále se nabízí možnost obchodování se sepa-
rovaným odpadem svépomocí…..
Door-to-door umožňuje lepší nakládání 

s odpadem, ale je třeba zvážit, zda se občané 
zapojí a zda se obci vyplatí.

Radka Alexy, místostarostka

Výzva k údržbě zeleně 
podél komunikací

Vážení občané Dobřichovic, obracíme se na ty 
z  vás, jejichž pozemky sousedí s  komunikací ve 
vlastnictví obce. Prosíme, abyste věnovali pozor-
nost stavu zeleně na vašem pozemku, a v případě 
potřeby provedli nutný prořez dřevin a zkrácení 
či odstranění rostlin, které přesahují z  vašeho 
pozemku na komunikaci.

1. listopadu začíná období vegetačního klidu, 
tedy teď je ideální doba k  provedení zásahů 
tohoto typu. Odstranění zeleně a ořez dřevin pro-
veďte prosím do 19. listopadu 2023. Po uplynutí 
této lhůty budou neodstraněné větve a  zeleň 
ořezány v  nezbytně nutném rozsahu  pracov-
níky technických služeb. Ořezy budou prove-
deny pouze ze strany veřejných prostranství, 
místních a  účelových komunikací, bez vstupu 
na soukromé pozemky. Upozorňujeme, že pra-
covníci města nebudou brát příliš ohled na este-
tiku zastřihované zeleně, proto doporučujeme, 
abyste základní údržbu provedli sami a nečekali 
na náš zásah.

Věříme, že výše uvedené upozornění a žádost 
o  udržování zeleně podél komunikací v  Dobři-
chovicích pochopíte a budete se jí snažit řádnou 
péčí o své pozemky vyhovět.

Děkujeme za spolupráci!
-tjmnk-

Pravidla pro vydávání 
informačního listu města 
Dobřichovice

Článek 1 – Úvod
1. Informační list vydává Město Dobřichovice. 

Slouží k informacím a seznamování veřejnosti 
s  činností samosprávy (starosty města, rady 
a zastupitelstva), s činností pracovníků měst-
ského úřadu a s činností komisí a výborů rady 
a zastupitelstva.

2. Informační list poskytuje prostor pro infor-
mace o  činnosti spolků a  zájmových organi-
zací v Dobřichovicích a jejich okolí a o akcích, 
které pořádají.

3. Informační list poskytuje prostor pro názory 
zastupitelů i občanů.

4. Vydávání Informačního listu se řídí zákonem č. 
46/2000 Sb. v platném znění (tiskový zákon).

5. Informační list je registrován u  Ministerstva 
kultury ČR pod č. MK ČR E 11061.

6. Informační list je vydáván zpravidla 1x 
měsíčně, je distribuován dobřichovickým 
občanům v  tištěné i  v elektronické formě 
a  je publikován na internetových stránkách 
města.

7. Příspěvky do Informačního listu nejsou hono-
rovány.

8. Městský úřad archivuje vydané Informační 
listy.

Článek 2 – Redaktor
1. Vydávání Informačního listu řídí odpovědný 

redaktor, kterého jmenuje rada města.
2. Redaktor je při své práci vázán těmito pravidly 

a tiskovým zákonem.
3. Redaktor zajišťuje náplň rubrik listu ze zasla-

ných příspěvků a  příloh (fotografie, tabulky 

Zeleň přesahující do komunikací může zkompli-
kovat průchod například maminkám s kočárky
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apod.) a  odpovídá za zpracování textu 
a včasné předání předlohy listu grafikovi.

4. Redaktor odpovídá za obsahovou shodu zve-
řejněných příspěvků s jejich předlohami.

Článek 3 – Redakční rada
1. Redakční rada dohlíží na dodržování pravidel 

pro vydávání Informačního listu.
2. Redakční radu tvoří starosta, místostarostové 

a další členové rady města.
3. Redakční rada vyřizuje stížnosti na práci 

redaktora.

Článek 4 – Příspěvky do Informačního listu
1. Přispěvatelé mohou zasílat své příspěvky do 

Informačního listu buď elektronickou poštou 
na adresu informacnilist@gmail.com jako 
přílohu mailu nebo písemně na adresu Měst-
ského úřadu Dobřichovice do termínu uzá-
věrky každého čísla.

2. Uzávěrka pro příjem příspěvků a  příloh 
Informačního listu je zpravidla 13.–15. den 
v  každém měsíci. Přesný termín uzávěrky je 
uveden v tiráži předchozího čísla.

3. Další podmínky zveřejňování příspěvků se řídí 
§ 10 a dalšími zákona č. 46/2000 Sb. v platném 
znění (tiskový zákon).

4. Redaktor může vydat technická pravidla pro 
psaní příspěvků, která budou zveřejněna na 
internetových stránkách města.

5. Maximální délka příspěvku by neměla přesáh-
nout 1/2 stránky při použití obvyklé velikosti 
fontu Informačního listu. O případné výjimce 
z tohoto pravidla rozhodne redakční rada.

6. V Informačním listu nebudou zveřejňovány 
příspěvky diskriminující občany, příspěvky 
týkající se osobních sporů občanů nebo 
skupin občanů, příspěvky, které nesouvisí 
s  problematikou města Dobřichovice a  pří-
spěvky nepodepsané (anonymy).

7. Příspěvky mající charakter inzerce nebo 
reklamy jsou přijímány za úplatu. Sazby 
inzerce stanoví rada města.

8. Vydavatel nezveřejní osobní příspěvky 
občanů ani ve formě placené inzerce, pokud 
neodpovídají těmto pravidlům, nebo pokud 
odporují zákonům ČR a dobrým mravům.

9. V rámci předvolebních kampaní mají všechny 
zaregistrované politické subjekty možnost 
zdarma využít prostor 1 x A4 pro propagaci 
subjektu.

10. Školská zařízení zřizovaná městem mohou 
zdarma zveřejňovat formou plakátu pozvánky 
na své aktivity, nabídky pracovních míst, 
informace o zápisech apod. Rozsah je omezen 
maximálním počtem 4 letáků o max. velikosti 
¼ strany.

11. Spolky působící na území Dobřichovic 
a věnující se dětem, seniorům nebo hendike-
povaným (skaut, Sokol, Náruč …) mohou 
zveřejňovat formou plakátu pozvánky na 
své aktivity, nabídky pracovních míst apod. 
Rozsah je omezen maximálním počtem 2 
letáků o max. velikosti ¼ strany.

12. Ostatní právnické subjekty se řídí pravidly 
o inzerci a reklamě (bod 7) a platným ceníkem 
inzerce.
Tato pravidla byla schválena usnesením zase-

dání rady města Dobřichovice dne 13. 6. 2023 
a tímto dnem nabývají účinnosti i platnosti.

Nové podmínky inzerce 
v Informačním listu  
od 1. 9. 2023
Požadované znění inzerátu do Informačního listu 
lze zaslat buď na e-mailovou adresu informacni-
list@gmail.com, příp. info@dobrichovice.cz, a  to 
nejpozději do dne uzávěrky (zpravidla mezi 12. – 
15. dnem v měsíci).

Po předání inzerátu je třeba provést úhradu, 
a to bezhotovostně na základě vystavené faktury.

Ceník inzerce:

inzerce cena cena

bez DPH vč. DPH 21%

celá strana A4 5.000 Kč 6.050 Kč

1/2 strany 3.000 Kč 3.630 Kč

1/4 strany 1.500 Kč 1.815 Kč

1/8 strany 750 Kč 908 Kč

řádková inzerce cena cena

bez 
DPH

vč. DPH 
21%

1 
znak

(za znak se 
nepovažuje mezera)

1 Kč 1,21 Kč

Posouzení vhodnosti inzertních příspěvků 
provádí odpovědný redaktor, který si vyhrazuje 
právo nezveřejnit některé příspěvky i  z kapacit-
ních důvodů.

Bližší informace poskytneme na tel. č. 
257  712  182 nebo na e-mailové adrese: info@
dobrichovice.cz (Denisa Solničková).

Změny v hodnocení na ZŠ 
Dobřichovice

Proces vzdělávání je nedílnou součástí celého 
našeho života. Každý z  nás směřuje svůj zájem 
do jednotlivých oblastí individuálně, někoho 
zajímají technické obory, jiného zase huma-
nitní. Pro všechny z  nás ale platí, že vědomosti 
a  dovednosti získáváme postupně. A  proto je 
letošní školní rok provázen několika změnami 
v  hodnocení žáků. Cílem těchto změn je zvýšit 
motivaci žáků k  učení a  snížit jejich obavy ze 
špatných známek v  průběhu roku. Naším cílem 
je, aby se žáci učili pro sebe, nikoli pro známky. 
A proto jsme se rozhodli pro změnu průběžného 
hodnocení na procenta. Motivaci můžete vidět 
na následujícím příkladu: Žák získá z testu 45 %, 
což by v běžném hodnocení odpovídalo známce 
3. Z dalšího testu získá 60 %, což také odpovídá 
známce 3. Známka se nezmění, ale na procen-
tech vidíme, k jakému došlo zlepšení a zároveň se 
i rozšíří celkový rozsah výsledné známky. Známku 

za celé pololetí ovlivňuje i domácí příprava a akti-
vita v hodině.

Tato změna navazuje na jednotlivé složky 
hodnocení, které jsme využívali již v  minulých 
letech. Na začátku školního roku jsou v  každém 
předmětu stanovena kritéria hodnocení, žáci se 
s nimi seznamují v prvních hodinách a zjistí tak, 
za co budou hodnoceni a  jaké požadavky musí 
plnit. S kritérii se pracuje i v průběhu celého roku, 
žáci jsou vždy předem seznámeni s  kritérii pro 
jakýkoliv úkol.

Novou součástí hodnocení během pololetí 
je průběžné formativní sebehodnocení. Žáci 
se během hodin hodnotí sami nebo vzájemně, 
například hodnotí, jak zvládají dané téma, 
hodnotí svoji zadanou práci, sledují posun 
v určitém učivu. Toto průběžné formativní hod-
nocení slouží jako podklad pro souhrnné čtvrt-
letní sebehodnocení dětí. Od letošního roku 
má konkrétnější obsah a  společnou strukturu 
pro první až třetí ročník a  pro čtvrtý až pátý 
ročník.

Erasmus+ 

V loňském roce se naší škole podařilo získat grant 
v  rámci Erasmu+. Jedná se o  program Evropské 
unie na podporu vzdělávání mládeže a  sportu 
v  Evropě. Ústředním tématem našeho projektu 
je digitalizace. V  rámci plnění našeho cíle jsme 
se zaměřili na tři hlavní activity: job shadowing, 
odborné profesní kurzy a  asi nejatraktivnější – 
žákovské skupinové mobility.  

V rámci stínování (job shadowing) náš 
pedagog navštíví několik škol ve Finsku, kde se 
bude inspirovat odlišnými metodami využívající 
digitální nástroje zejména při diferenciaci výuky. 
Finsko je zemí, která je dlouhodobě považována 
za vzor ve vzdělávání. 

Dva pedagogové si rozšíří své vědomosti 
a  zkušenosti na profesních kurzech zaměřených 
na využití digitálních nástrojů při pedagogickém 
procesu.  

Deset našich žáků se nedávno vrátilo ze stu-
dijního pobytu v maďarské škole v Kecskemétu. 
Měli možnost se nejen rozvíjet v  práci s  digitál-
ními nástroji, ale i seznámit se s odlišnou kulturou 
a získat nové přátele. Navštívili také hlavní město 
Maďarska, Budapešť, její historické památky 
a zajímavosti. 

Máme velkou radost z  toho, jak výborně si 
naši žáci vedli při společné práci s  maďarskými 
dětmi. Nejenže skvěle pracovali v  týmech, ale 
využili i své nevšední jazykové schopnosti.  

V současné době náš tým pracuje na žádosti 
o  dlouhodobou akreditaci, která by nám umož-
nila nadále rozvíjet zahraniční spolupráci a získá-
vat zkušenosti s pomocí programu Erasmus+. 

První závody a hned 
vítězství

Na sklonku září, v úterý 26. 9., se naše škola opět 
ujala pořadatelství okresního kola v  přespolním 
běhu, který probíhal v areálu Sokola a jeho okolí. 
Byl to krásný den nejen díky slunečnému počasí, 
ale i díky našim závodníkům, kteří vesměs podali 
skvělé výkony. Běhalo se na trasách 1.500 a 3.000 

ZPRÁVY ZE ŠKOLY
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m. Deváťáci pomáhali hned od rána vytyčit 
trať. Jakmile bylo hotovo, už přijížděli závodníci 
z  celého okresu, kteří zaplnili okolí fotbalového 
hřiště. Účast byla vysoká, závodů se zúčastnilo 12 
škol, celkem přes 240 závodníků. Startovní listina 
byla nabitá jmény, které se neztratí ani v celore-
publikových, atletických tabulkách.

A jak si vedli naši sportovci?

V soutěži jednotlivců Natálie Čermáková 
a Ondřej Bobek získali bronzovou medaili.

V  družstvech starší žákyně (Natálie Čermá-
ková, Mariana Vanclová, Izabela Maxová, Nelly 
Fichtnerová, Šárka Filipcová, Natálie Kabilková) 
se umístily na krásném 2. místě.

Mladší hoši (Ondřej Bobek, Josef Čihák, Jonáš 
Grygar a  Antonín Marhoul) si doběhli pro zlato, 

a postoupili tak do krajského kola, které se konalo 
11. 10. v  Mladé Boleslavi. Tam bylo družstvo 
doplněno o Jana Vaňka a Jakuba Mistolera. Spo-
lečně pak vybojovali krásné 4. místo ze zúčast-
něných  dvanácti okresů a  Ondra Bobek, náš 
nejmladší závodník, skončil taktéž na skvělém 4. 
místě v konkurenci s až o dva roky staršími závod-
níky. Všem blahopřejeme.

Sokol v laufu

Na jiném místě informuje dobřichovický starosta 
pan Ing. Petr Hampl o  otevření nových spor-
tovních ploch v  areálu Sokola. K  jeho slovům 
lze dodat snad jen to, že veřejné hřiště obsadili 
zájemci bezprostředně po jeho otevření hned 
v  pátek odpoledne a  zájem o  něj je průběžný 
a velký.

I na umělé trávě vedlejšího tréninkového 
hřiště se již sportuje. Díky časnému podzimu 

a  letnímu času mohou zejména dětská družstva 
trénovat ještě bez umělého osvětlení, nebude 
to ale trvat dlouho a  reflektory se velmi rychle 
začnou uplatňovat. Kolem hřišť vládne i  nadále 
čilý pracovní ruch. Již první dny ukázaly, že bude 
potřeba drobné oplocení veřejného hřiště. Ne 
kvůli jeho uzavření, ale kvůli bezpečnosti a kom-
fortu sportujících (aby míče nelétaly všude 
kolem). Ukazuje se, že bezohledných řidičů, kteří 
si dovolují uprostřed sportovního areálu plného 
dětí jezdit jako blázni, neubývá a že bude třeba 
reagovat a  instalovat nějaké zpomalovací prvky. 

Posunujeme také oplocení volejbalové části 
za budovou sokolovny a  tím umožníme místo 
podélného parkování parkování příčné.

A chystáme se na velké sousto. V posledních 
dnech je to časté téma. Projekt atletické dráhy 
a  dalšího dílu atletického sektoru. V  tuto chvíli 
se odhadovaná velikost investice pohybuje mezi 
25-30 miliony korun. TJ Sokol se bude velmi snažit 
získat větší část finančních prostředků z  nějaké 
dotace. Nicméně i  předpokládaná spoluúčast 
pohybující se zpravidla kolem 30% je pro nás 
nedosažitelná. TJ Sokol má nějaké své prostředky, 

Zajímavosti

Naši úspěšní závodníciStudijní pobyt v maďarské škole v Kecskemétu

Veřejná plocha Umělý trávník
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existuje příslib použít na tento projekt i větší část 
výnosu z  očkovacího centra, a  trochu doufáme 
v pomoc města, a to buď formou přímé finanční 
injekce, nebo půjčky s rozumným úrokem.

Trenéři z  oddílu atletiky také nestojí se zalo-
ženýma rukama a  v  těchto dnech finišují s  pří-
pravami veřejné sbírky, jejíž výnos by byl použit 
právě a jenom na část dotační spoluúčasti.

Je škoda, že představitelé Národní sportovní 
agentury nakonec na otevření hřišť nedorazili, 
přestože svou účast opakovaně potvrzovali. Na 
místě samém jsme byli připraveni vše ukázat 
a  vysvětlit a  třeba si i  nechat poradit, který 
dotační titul v následujících letech zkusit využít. 
Ze zkušenosti ale víme, že důsledná a kvalitní pří-
prava projektu a podkladů a přiměřená trpělivost 
jsou cestami vedoucími k úspěchu.

 JG

Pánevní dno  

Připomínám, že už brzy se uskuteční důležitý 
kurz pro péči O  VÁS v  Dobřichovicích. Zahr-
nuje  funkční cvičení, umění relaxovat, praktické 
tipy pro každý den a také ochutnávku tradičních 
metod péče: bylinné napářky a zavinování. Vše je 
dobrovolné, s respektem k vašim hranicím.

Kurz je vhodný pro ženy každého věku (zatím 
jsem měla klientky v  rozmezí 13–84 let), které 
potřebují zpevnit pánevní dno, zmírnit menstru-
ační potíže, zharmonizovat hormonální systém či 
mít víc životní energie. Živý kurz Ženské pánevní 
dno s  Ivetou Machkovou Kučerovou, zkušenou 
lektorkou metody 3 x 3 pro péči o  pánevní dno 
v souvislostech celého těla, emocí a ženské moud-

rosti se uskuteční v sobotu 4. listopadu 2023. Mým 
speciálním hostem bude Zuzana Kantorová, dula 
zabývající se přípravou na těhotenství, porod 
a doléčení jeho následků i mnoho let poté.

Víc podrobností najdete tady:  online.zivara-
dost.cz/panev23. Ženy z Dobřichovic a ve složité 
sociální situaci mohou požádat o  zvýhodněnou 
cenu, platí do vyčerpání grantu. Těším se na Vás 
na kurzu či při osobních konzultacích.

 Mgr. Iveta Machková Kučerová,  
kontakt pro případné otázky: zenske@centrum.cz

Pozvání na vernisáž Radky 
Charapovové do pivovaru 
Řevnice
2. listopadu proběhne v  Pivovaru Řevnice (Pod 
Lipami 71) vernisáž výstavy obrazů Radky Chara-
povové s názvem Ve tváři tvář. Hudební doprovod 
zajistí řevnická kapela 4 Kafky. Na výstavě uvidíme 
soubor fiktivních portrétů, které vznikaly v rozmezí 
několika let na popud životních událostí a  vnitř-
ního rozpoložení autorky. Obrazy jsou malovány 
suchým pastelem a do výrazů tváří vnáší autorka 
hluboké emoce, oči promlouvají k  divákovi ke 
„tváři“, jež na ně hledí. Autorka o sobě říká:

„Jsem bohém, ráda se nořím do hlubin sebe 
sama, poslouchám svůj vnitřní hlas a osvobozuji 
jej kresbou a malbou. Individuálně pracuji s dětmi 
i  dospělými a  v  Dobřichovicích vedu několik let 
výtvarný ateliér Arteradky. K malbě a umění mě 
přivedl můj otec. Tedy, on mě nikdy sám neučil, 
ani záměrně nevedl, neměl na to trpělivost. Ale 
vůně, které vanuly z jeho ateliéru a které jsem jako 
malá dýchala, se o to postaraly. V otcově ateliéru 

jsme také několikrát doslova bydleli, a  tím byla 
má umělecká dráha zpečetěna. Mým učitelem 
v akademickém slova smyslu se později stal aka-
demický architekt Jan Hlavatý. Pod jeho vedením 
cítím jistotu a  zároveň svobodu. Jan Hlavatý mi 
poskytuje bezpečné místo, ve kterém mohu 
vypustit všechny své myšlenky, i ty tíživé, uvolnit 
stres a emoce. Malování je pro mě procesem, ze 
kterého pokaždé vycházím jiná, než jsem do něj 
vstoupila. Malování je pro mě nutnou potřebou. 
Dává mi klid, jsem díky němu lehčí. Jednu svou 
výstavu prací s  dětmi (ArteRadky) jsem nazvala 
„Umění je únik z chaosu“ a stejná slova vystihují, 
co pro mě tvorba znamená“.

as, RCh

Obrázky z cest v Kamrlíku

Na začátek příštího roku připravujeme cestova-
telský minifestival ve vinném Kamrlíku. Rozhodli 
jsme se dlouhé zimní večery oživit promítáním 
krátkých videí ze zajímavých míst nejen z  naší 
kotliny, ale i  těch na druhém konci planety. 
Takže pokud se chcete podělit o své cestovatel-
ské zážitky s ostatními, připravte si video v délce 
maximálně pěti minut.

Uzávěrka přihlášek je do konce listopadu 
2023 na: bar@vinnykamrlik.cz

Porota složená ze zástupců dobřichovického 
kulturního a  filmového světa vybere následně 
vítěze, kterého odměníme sadou našich „světo-
vých vín“.

Budeme se těšit s Vámi společně na zajímavé 
obrázky před plátnem!

Dalibor Hák
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Blíží se 26. ročník dobřicho-
vického mostového plesu

Letošní dobřichovický ples se v  sobotu 2. pro-
since ponese ve swingovém rytmu a  zahraje 
nám big band Blue Orchestra. Těšit se ale 
můžete samozřejmě na pestrý hudební reper-
toár. Dále vystoupí taneční skupina Tumbao 
a  po čase jsme opět pozvali na parket úžasné 
Rebels O.K., skákačky přes švihadla, která sklízí 
i ve světě ohromné úspěchy. Od půlnoci budou 
hrát osvědčení Jazz Elements, kteří jsme v Dobři-
chovicích mohli vidět i  se sólo projekty, napří-
klad Pocta Zuzaně Navarové. Vstupenky v ceně 
350,- Kč zakoupíte na sekretariátu městského 
úřadu od koncem října. Před plesem nezapo-
meňte navštívit tradiční adventní trh, po kterém 
bude v  17:00 následovat velkolepý mostový 
ohňostroj.

as

Nečekané úspěchy mexické 
gymnastky díky tréninkům 
v Jojogymu
Po intenzivních prázdninových trénincích v  Jojo 
Gymu se 10 letá Sofi z Mexika, která zde byla na 
prázdninách u babičky, umístila na svých prvních 
závodech ve sportovní gymnastice v  AA třídě 
REGIONAL COPA DE NIVELES ACAPULCO 2023 
na 10. místě z 55 děvčat s celkovým počtem 36 
700 bodů. Na každém nářadí (kladina, bradla, 
přeskok, prostná) dosáhla více než 9000 bodů. 
Nadšení je obrovské, a tak rodiče vzkazují:

„V první řadě moc děkujeme JOJO GYMU za 
možnost trénovat. Jsme neskutečně vděčni tre-
nérce Janě Klimentové, která se Sofi trénovala 
sestavy přes dva týdny a měla největší zásluhu 
na úspěchu. Další poděkováni patři Helče 
Huplíkové, kterou jsme oslovili náhodně, když 
trénovala v  Jojo Gymu. Souhlasila, že bude 
Sofi trénovat a  přidala spousty dobrých rad. 
Na úvodním soustředění poznala Sofi mnoho 
nových přátel, a tak se do Jojo Gymu bude ráda 
vracet“.

Zápis do kroužků 
Dobřichovického domku je 
stále možný
Ačkoliv školní rok již začal a naše aktivity pro děti 
i dospělé se už rozeběhly, do některých z našich 
kroužků se můžete přihlásit i v průběhu roku:

Plavání – plavání pro rodiče s  dětmi 
(pondělí a  úterý dopoledne) i  pro děti samo-
statně (středa a  čtvrtek odpoledne); kroužky 
plavání pro neplavce, poloplavce i  plavce 
v malých skupinkách pořádáme v bazénu Well-
ness Dobřichovice

Fotografický kroužek – jednou za 14 dnů 
v úterý 15:00–16:00, pro děti od 4. třídy; děti

se seznámí se základy fotografie, vyzkouší si 
focení přírody, reportáží, portrétů a  zátiší; stačí 
mobil, příp. fotoaparát

Modelářský kroužek – úterý 16:00–18:00, 
děti od 9 let; v  kroužku se děti naučí stavět 
balzové makety letadel, házedel a  modelů, se 
kterými se chodí soutěžit

Sebeobrana – středa odpoledne, čas 
kroužku dle věku, pro děti i  dospělé; kroužky 
sebeobrany se konají v  budově v  Ruské ulici, 
kde máme v prostorném sále zcela nové vyba-
vení – tatami podložky pro pohodlný trénink, 
figurínu v  životní velikosti pro nácvik úderů, 
boxerské lapy pro trénink rychlosti…Přijďte 
vyzkoušet!

Balet – pátek 15:00–16:00, děti od 6 do 9 
let; taneční a  pohybový kroužek i  pro začínající 
tanečnice

Více o našich kroužcích najdete na www.dob-
richovickydomek.cz.

Příspěvky čtenářů

Nečekané úspěchy mexické gymnastky díky 
tréninkům v Jojogymu
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Street Dance pro ženy

Nejen pro milovníky tance a hudby je v Dobřicho-
vickém domku nový večerní kroužek pro dospělé–
Tanec pro ženy. Stylově se jedná o Street Dance, 
který trenérka zaměřila na ženy a dívky od 16 let.

Součástí tréninku je rozcvička, posilování 
a  krátká taneční sestava.  Přijďte se uvolnit, užít 
si hudbu a  odreagovat se v  ženském kolektivu. 
Tancem dostanete do těla endorfiny, ale také 
posílíte tělo a  sebedůvěru. Tréninky probíhají 
v  pondělí od 20 do 21 hodin v  Dobřichovic-
kém domku a  jsou vhodné i pro úplné začáteč-
nice. Účast je třeba dopředu potvrdit formou 
SMS. Cena 200,- Kč / lekci, příp. lze koupit per-
manentku na 10 lekcí za zvýhodněnou cenu. 
Kontakt na lektorku najdete na webu dobricho-
vickydomek.cz.

Beseda o hormonálním 
ladění

Po prázdninové pauze začínáme znovu pořádat 
besedy pro veřejnost s  různými milými hosty. 
Besedy jsou spolufinancované z  projektu 
Šablony OP JAK, proto je můžeme nabízet 
zdarma. Na první besedu v  tomto školním 
roce vás zve Iveta Machková Kučerová, lek-
torka kurzů pro ženy na téma gynekologické 
zdraví,  péče o  prsa, pánevní dno a  hormonální 
rovnováha a  celostní metody 3×3: „Milé ženy, 
prozradím vám tajemství. To, které mi pomáhá 
zvládnout výzvy posledních let a vyladit hormo-
nální i  životní rovnováhu. Být uvolněná, zdravá 
a  šťastná.  Je to Hormonální ladění, blahodárné 
cvičení pro ženy, které zahrnuje péči o  srdce, 

prsa a lymfatický systém hrudníku, pánevní dno 
a  hormonální sytém. Napomáhá uvolnění zad, 
pružnosti a  ladnosti. Podporuje uvolnění se do 
ženské energie, psychickou i  fyzickou rovno-
váhu. Hormonální ladění je magické, protože 
nabízí možnost pracovat se záměrem. Každá 
z  27 pozic má svůj symbol, tzv. obereg, který 
zesiluje její účinek. Cvičením lze podpořit své 
zdraví, ženskost a  sebevědomí, ale také schop-
nost uskutečnit svůj záměr, přestat prokrastino-
vat či vyladit vztah s blízkými. Hormonální ladění 
vychází ze slovanských tradic, ale je vhodné pro 
ženy bez rozdílu vyznání.“ Beseda s  ochutnáv-
kou cvičení bude 15. listopadu od 18:00 v Dobři-
chovickém domku. Více o Ivetě se můžete dočíst 
na www.zivaradost.cz. Prosíme o rezervaci místa 
na stupavska@svcdodo.cz.

Darujeme kroužky dětem 
v Dobřichovickém domku

Středisko volného času Dobřichovický domek se 
zapojilo do projektu Darujeme kroužky dětem.

Projekt podporuje rodiny v  ČR, které jsou 
v tíživé finanční situaci, a na dítě, na které žádají 
podporu, pobírají jednu z těchto dávek: přídavek 
na dítě,  příspěvek na péči,  odměna pěstouna 
nebo  příspěvek při pěstounské péči. Rodiny 
mohou zažádat o  příspěvek na aktivity dětí ve 
věku od 3 do 18 let. O  příspěvek mohou žádat 
i  rodiny ukrajinských uprchlíků v  tíživé finanční 
situaci, které pobývají v  ČR na základě  víza 
strpění či víza dočasné ochrany.

Jak získat příspěvek? Podrobný návod najdete 
na našem webu nebo na stránkách aktivnimesto.
cz. Zde se zaregistrujete, v  systému  požádáte 
o  příspěvek  a nahrajete potřebné dokumenty 

(přídavky na děti, víza apod.). V  systému vyhle-
dáte kroužky, které pořádá Dobřichovický domek, 
a  uplatníte příspěvek až 2.000,- Kč (4 x 500 Kč). 
Peníze v hodnotě voucherů následně pošle posky-
tovatel příspěvku na náš účet. O příspěvek můžete 
žádat, i když jste již kroužek zaplatili. Pokud potře-
bujete se získáním příspěvku poradit, neváhejte 
se na nás obrátit (stupavska@svcdodo.cz).

Angličtina pro dospělé 
v Dobřichovickém domku

Koncem září začaly kurzy angličtiny v Dobřicho-
vickém domku. Rádi uvítáme zájemce každého 
věku. Aktuální rozvrh kurzů pro dospělé

středa 9:15 – 10:30: konverzace středně 
pokročilí

pátek 10:30 – 11:45: mírně pokročilí II
pátek 9:00 – 10:15: začátečníci I (v nabídce)
Římská číslice u  kurzů označuje přibližný 

stupeň pokročilosti, čas i den lekcí lze po domluvě 
mírně přizpůsobit.

Výuka probíhá v malých skupinkách. Při výuce 
se lektoři zaměřuji na praktická i aktuální témata, 
cílem je především “rozmluvit se“ a  porozu-
mět slyšenému. Učební texty s  gramatikou jsou 
doplňovány aktuálními internetovými materiály 
v angličtině s pravidelným sledováním vybraných 
videí a poslechem písniček. Cena za lekci je 180,- 
Kč za 75 min. (při počtu 4 a více studentů).

Vždy můžete počítat s ukázkovou lekcí zdarma. 
V  případě potřeby hodiny probíhají on-line. Více 
informací na:–https://www.dobrichovickydomek.
cz/ , kroužky a kurzy, sekce jazyky.

Kontakt na lektorku: Zora–+420 776 028 441
Těším se na Vás!

Z.S.

Večer sokolských světel 
2023 v Dobřichovicích

Letošní devátý ročník Večera sokolských světel 
se konal v  sobotu 7. 10. 2023 v  18:15 v  kempu 
v  Dobřichovicích. Akci uspořádal Odbor spor-
tovní všestrannosti TJ Sokol Dobřichovice. Je to 
jedna z  doprovodných akcí k  Památnému dni 
sokolstva (8. 10.). Rozsvícené lodičky mají sym-
bolizovat duše sokolů padlých za druhé světové 
války v boji za svobodu.

Na úvod všechny přivítala náčelnice odboru 
sportovní všestrannosti a krátce vysvětlila důvod 
této lodičkové tradice. Na výstavce na modrém 
stole byly k vidění pěkné loďky z kůry či prkýnek 
zdobené listy, papírovými plachtami či vlajkami. 
Parádní byl i  jeden tradiční robustní parník. Ale 
letošním hitem se stala loď ze žlutého melounu, 
kterou jsme tu ještě neměli a  která bezchybně 
splňovala požadavky na použití přírodních mate-
riálů, zde navíc i s bonusem případné konzumace 
vodní faunou. Pak se všichni účastníci přesu-
nuli na pláž pod vrbou a  na zčeřenou hladinu 
Berounky pustili lodičky se zapálenými svíčkami. 
Bohužel nám počasí vůbec nepřálo. Silný vítr 

Příspěvky čtenářů

Originální rybičky
Předání stuh Župy Jungmannovy a sletových 
poselství zástupkyni Středočeského kraje
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dětem zhasínal svíčky, ale i  tak loďky vydržely 
plout až na brod. Tam na ně děti už zase čekaly, 
sledovaly tu svou lodičku, a  kdo měl holínky, 
vylovil si ji pro recyklaci na příští ročník.

Vzpomínkové akce se zúčastnilo asi 20 dětí 
spolu se svými rodiči, sourozenci, prarodiči 
a přáteli Sokola.

JM+IL

Sletová štafeta 
v Dobřichovicích

Odbor sportovní všestrannosti T. J. Sokola 
Dobřichovice se připojil k  celorepublikové akci 
BeActive Sokol v pohybu a v úterý 26. září 2023 
se odpoledne v areálu Sokola od 16 do 18 hodin 
konala Sletová štafeta na kolech, odrážedlech 
a  koloběžkách. Na všechny účastníky čekaly 
různé štafetové jízdy, skákaní v  pytlích a  chůze 
se zavázanýma očima. Na závěr všichni podepsali 
Sletové poselství a dostali odměny od sponzorů 
akce. Krásné odpoledne si užili všichni účastnící, 
kterých bylo okolo 120. Ve čtvrtek 28. 9. 2023 se 
konal Župní sokolský výlet na zříceninu hradu 
Valdek u Hořovic. Sešli se zde zástupci T. J. ze župy 
Jungmannovy, aby ve 13 hodin předali sletová 
poselství a na štafetový kolík Středočeského kraje 
pověsili stuhy se jmény svých jednot. Akci vedla 
starostka Župy Jungmannovy a  současně ČOS 
sestra Hana Moučková. Nechyběli ani členové 
našeho Sokola. Všem účastníkům z naší jednoty 
děkujeme.

IN

Jak řešit dopravní problémy 
Dobřichovic?

Informační list č. 3/2023 upozornil na Studii 
strategického rozvoje dopravy ve městě 
Dobřichovice. Její výklad pro veřejnost uspo-
řádalo město 3. 10. 2023, o  trvalém zájmu 
o  problémy dopravy svědčí účast téměř 50 

posluchačů. Způsob zpracování i  výsledky 
studie vyložil Ing. M. Langr, vedoucí řešitelského 
týmu. Na jeho zajímavou prezentaci (dostupná 
spolu se studií na webu města) navázaly 
neméně zajímavé reakce, dotazy a postřehy pří-
tomných k některým tématům studie. Paní ing. 
Barbora Tesařová, starostka obce Lety, upozor-
nila na souvislosti dopravních problémů Letů 
a Dobřichovic.

40 % automobilové dopravy v  Dobřichovi-
cích tvoří tranzit, stále roste množství aut, která 
omezují a ohrožují chodce i cyklisty a odrazují je 
od pohybu městem, např. do školy, za nákupem 
nebo na nádraží. Z  reakce přednášejícího na 
dotaz k  možnosti vyvedení tranzitní dopravy 
z  města vyplynulo, že je potřeba soustavná 
a  cílevědomá příprava území. Dlouhodobá 
rezerva vhodných koridorů pro obchvaty dává 
šanci, že k jejich realizaci přece jen někdy dojde. 
Ze zkušenosti řady měst s  řešením tranzitní 
dopravy je zřejmé, že štěstí přeje připraveným. 
Důležitá je soustavná příprava řešení dopravních 
problémů v potřebných souvislostech, v územ-
ních plánech a  v  zásadách územního rozvoje 
kraje. Jako strategický cíl je ve studii uvedeno 
obnovení diskuse s obcí Lety o vhodném řešení 
severního obchvatu Dobřichovic. Každý asi 
bude souhlasit s  tím, aby městem projíždělo 
aspoň o  třetinu méně aut než nyní. Vhodné je 
sledovat úroveň hlukové a emisní zátěže a kon-
trolovat, zda nedochází k překračování povole-
ných limitů.

Přednášející upozornil, že světelná signali-
zační zařízení (SSZ), bez postihu za překročení 
rychlosti můžou časem způsobit, že řidiči tuto 
signalizaci nebudou brát příliš vážně. Bez kontrol-
ního dohledu, potřebného u  světelných signali-
začních zařízení, jsou účinnější stavební prvky na 
zklidňování dopravy (zejména zúžení vozovky na 
všech vjezdech do města, střední dělící ostrůvky 
alespoň u přechodů, apod.).

Zvětšení kapacity parkoviště u nádraží je pří-
kladem neukojitelné poptávky. Poznatky studie 
vedly k  diskusi, zda nějak regulovat užívání 
parkoviště, zda by u  nádraží neměla být také 
možnost uložení kol, která chrání před zcizením, 
poškozením i počasím.

 Parkovací cyklověž BIKETOWER pro 118 kol, 
s  možností dobíjení elektrokol, zabere plochu 
parkování pro 6 aut. Takové cyklověže jsou už 
na dvaceti místech v  republice, také v  Berouně 
u  nádraží. V  Dobřichovicích by cyklověž mohla 
přispět také k redukci jízd autem na nádraží.

Viz např. https://www.citychangers.eu/pro-
jekty-detail/153/biketower-parkovaci-vez-pro-
-kola

Studie pořízená městem je důležitým krokem 
na dlouhé cestě ke zmírnění dopravních pro-
blémů a  ke zlepšování prostředí pro chodce 
a  místní cyklisty. Diskuse ukázala zájem o  tato 
témata, k  nimž jsou dostupné další podklady, 
např. Sčítání chodců a cyklistů v Dobřichovicích, 
zpracované s  přispěním grantu města Spolkem 
občanů Dobřichovic z.s. Spolek uvítá spolupráci 
se všemi, kteří mají čas a zájem přispět k prosazo-
vání vhodných opatření na zlepšení dopravy ve 
městě (viz https://www.dobrichovice.cz/mesto/
spolky-a-kluby-1/). 

Ing. arch. Martin Tunka, CSc., Krajníkova 
113/12, 25229 DOBŘICHOVICE, Tel. 731628284

Masáže: tajný recept na 
zvládání stresu v moderním 
světě

Každý z nás se občas potýká se stresem, napětím 
a bolestí svalů. Ať už jsme zaměstnanci v kance-
láři, sportovci nebo rodiči, náš každodenní život 
může být fyzicky i duševně náročný. V  takových 
okamžicích si zasloužíme chvíle relaxace a  péče 
o naše tělo. Jedním z úžasných způsobů, jak toho 
dosáhnout, je pravidelná masáž.

Každodenní stres a  napětí mohou způso-
bit svalové bolesti, bolesti hlavy či problémy se 
spánkem. Masáž může být vaší tajnou zbraní v boji 
proti těmto nepříjemným vedlejším účinkům 
moderního života. Během masáže se uvolní svaly, 
což může zlepšit krevní oběh a  snížit hladinu 
stresu. To vše má pozitivní vliv na vaše tělo i mysl.

Masáž není samozřejmě jenom o  uvolnění 
mysli. Pomáhá také uvolnit svaly a  klouby. Pra-
videlné masáže mohou zlepšit flexibilitu, snížit 
bolest zad a  šíje a  dokonce i  zlepšit držení těla. 
Jestliže trávíte hodiny za stolem nebo máte 
fyzicky náročnou práci, masáž vám může pomoci 
udržet vaše svaly v optimální kondici.

U nás v  Centru komplexní péče využíváme 
masáže jako samostatnou terapii, ale také jako 
doplněk probíhající fyzioterapie. Přijďte si někte-
rou z masáží vyzkoušet i vy.

A že nevíte, kterou z masáží si vybrat? Začněte 
třeba tou klasickou.

Je to u nás nejčastěji žádaná masáž. Zaměřuje 
se na zatuhlá a  bolestivá místa, která relaxuje 
a  často poskytuje okamžitou úlevu. Odstraňuje 
únavu a svalové napětí, zmírňuje bolesti kloubů 
a  hlavy, příznivě působí na pohybový systém. 
Podle účelu má masáž buď klidné relaxační 
tempo, nebo je dynamická – aktivující.

Těšíme se na vás u  nás v  Centru komplexní 
péče Dobřichovice.

Mgr. Kateřina Šestáková, CKP Dobřichovice 
 www.ckp-dobrichovice.cz

Překonání strachu z fitness 
centra a získání motivace: 
cesta k maximálnímu 
výkonu v posilovně
Samotná motivace ke cvičení a  pravidelnému 
návštěvě fitness centra může být výzvou pro 
mnoho cvičenců. V tomto článku se podíváme na 
několik klíčových bodů od členů nového fitness 
& wellness ATA GYM v Černošicích, které mohou 
pomoci překonat tyto překážky a  získat maxi-
mální prospěch z fitness členství.

Prvním bodem je nastavení vhodné motivace. 
Předtím, než se vydáte do posilovny, je důle-
žité si uvědomit, co vás motivuje. To může zahr-
novat zlepšení fyzického zdraví, snížení stresu, 
dosažení konkrétního cíle nebo zvýšení sebevě-
domí. Znát své motivace vám poslouží jako silný 
hnací motor pro pravidelné cvičení. Může se ale 
i  jednat o  takové věci, jako nemít problém se 
zadýcháním při chůzi do schodů, zvládnout skočit 
a dopadnout na nohy bez zvrtnutí kotníku nebo 
bez problému zvednout těžkou sedačku. Vyhle-
dejte si komunitu, která vás v  aktivitě podpoří. 
Je jednodušší se k tréninku zavázat, pokud máte 

Cyklověž a ostrůvek na přechodu pro chodce 
(realizované ukázky z jiných měst)
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k  dispozici prostředí, které vás podporuje a  kde 
je komunita nadšených a milých lidí. V ATA GYM 
například momentálně funguje inzerce hledání 
cvičebních parťáků, kde můžete najít lidi, kteří by 
rádi chodili cvičit ve dvou a vytvořili si tak určitý 
závazek. Někdo zase může preferovat skupinové 
lekce nebo cvičení s profesionálním osobním tre-
nérem. Mnoho lidí pociťuje strach nebo nejistotu 
při návštěvě posilovny, zvláště pokud jsou noví ve 
cvičení. Je důležité si uvědomit, že většina lidí ve 
fitness centrech se zaměřuje na svůj vlastní pokrok 
a  téměř nikdo nevěnuje pozornost ostatním. 
Začněte s  menšími kroky a  postupně si budujte 
sebevědomí. Pokud se cítíte nejistí ohledně toho, 
jak správně cvičit, může mít odborné vedení pod 
trenérem zásadní význam. Trenéři mají znalosti 
a dovednosti, které vám mohou pomoci sestavit 
efektivní tréninkový plán a cvičit bezpečně. Dávají 
vám povzbuzení, radu a zpětnou vazbu, což při-
spívá k  dosažení vašich cílů. Navíc se vyhnete 
základním chybám a nepříjemnostem, jako napří-
klad jak se které vybavení k čemu používá či jaká 
je etiketa chování ve fitness prostředí. Zaměřte se 
na realistické a  dosažitelné cíle. Nastavení příliš 
vysokých očekávání může vést k frustraci a ztrátě 
motivace. S trenérem nebo instruktorem můžete 
vypracovat plán, který vám pomůže postupně 
dosáhnout vašich cílů. Pro získání výsledků je 
třeba pravidelně cvičit, neboť disciplína je mostem 
mezi cíli a  jejich dosažením. Jaké je tajemství 
úspěchu? Účelná vytrvalost! Vyberte si cvičení, 
které vás baví. Chcete více dynamiky? Zkuste lekci 
vzpírání. Máte rádi posilování s  vlastní vahou? 
Dorazte na lekci TRX či kalistheniky. Chcete být 
všestranní? Využijte silových kruhových tréninků. 
Je vaším cílem budovat svaly? Pak vám pomůže 
kulturisticky zaměřený trénink. Když máte radost 
z  cvičení, je pravděpodobnější, že budete moti-
vováni pokračovat. Celkově může fitness centrum 
poskytovat prostředí, kde můžete najít motivaci, 
podporu a odbornou pomoc potřebnou k dosa-
žení svých fitness cílů. S  vhodným přístupem 
a podporou můžete překonat překážky a začít žít 
zdravějším a aktivnějším životním stylem.

 Petr Mutinský

Nová neurorehabilitace 
Sarema na Zbraslavi  

Na pražské Zbraslavi se od října rozšířila nabídka 
zdravotní péče pro děti. V  budově Charlotty 
Masarykové otevřelo svoji novou pobočku sou-
kromé neurorehabilitační zařízení Sarema.

„Od října přijímáme do terapií dětské pacienty 
s DMO, vývojově opožděné či s traumatickým pora-
něním mozku. Dále děti s  poruchou autistického 
spektra (PAS) a děti s neurovývojovými poruchami, 
jako jsou např. ADHD, ADD, specifické poruchy 
učení a  chování nebo narušené komunikační 
schopnosti,“ říká vedoucí fyzioterapeutka Sarema 
Irena Liscová.  

Zařízení bude poskytovat ambulantní  i 
intenzivní terapeutické programy propojující 
fyzioterapii a  speciální pedagogiku. “Vnímáme 
důležitost propojení těchto dvou oborů, jelikož řada 
diagnóz, se kterými se setkáváme u našich klientů, 

vyžaduje komplexní multioborový přístup,” dodává 
Irena Liscová, která je jak fyzioterapeutkou, tak 
speciální pedagožkou. 

Nové neurorehabilitační pracoviště najdete 
na pražské Zbraslavi, v ulici U Včely 176 v budově 
dětského domova Charlotty Masarykové a Centra 
služeb pro rodinu a  dítě, což jsou příspěvkové 
organizace Hl. města Prahy. „Jsem ráda, že jsme 
navázali spolupráci s  organizací Sarema, která 
pomáhá dětem se speciálními potřebami. Tyto děti 
jsou z velké části našimi klienty a vím, jak je pro ně 
důležitá kvalitní a  dostupná terapeutická péče,“ 
řekla při slavnostním zahájení provozu ředitelka 
domova Radka Soukupová.

Mezi poskytované služby patří například Baby 
terapie. Ta je určena pro miminka s  opožděným 
psychomotorickým vývojem, dále terapie KISS 
syndromu nebo program neuro-vývojové stimu-
laci, který řeší příčinu mnoha problémů chování 
či učení v  důsledku přetrvávajících primitivních 
reflexů. Více informací na sarema.cz.

Z volejbalu

Jako obvykle uvedeme výsledky již odehraných 
utkání a termíny nejbližších zápasů všech našich 
družstev.

Muži A, 1. liga
Svou soutěž zahájili muži 22. 9. doma s Plzní 

vítězstvím 3:0, o  den později stejným poměrem 
vyhráli v Č. Budějovicích a 30. 9. porazili 3:0 doma 
MFF Praha; v říjnu pak ve stejném duchu pokračo-
vali domácí výhrou 3:0 nad ČZU.

V tabulce jsou bez porážky na prvním místě; 
doufejme, že jim to vydrží i nadále. V říjnu budou 
hrát 20. se Lvy Praha, 21. v Plzni a 28. s Č. Budě-
jovicemi.

Ženy A, 1. liga
Ženy zahájily 15. a 16. 9. dvěma porážkami 1:3 

a 0:3 v Jablonci s Bižuterií, v Č. Budějovicích hrály 

1:3 a 3:1 a začátkem října porazily doma Rudolfov 
3:1 a 3:0. V říjnu budou ještě hrát 20. a 21. doma 
s  Plzní a  pak 27. a  28. s  Nuslemi. Zatím jsou na 
třetím místě.

Muži B, KP 1. třídy
Hráči KP I. třídy začali 7. 10. s Vlašimí výhrou 

3:1 a prohrou 2:3; dále budou pokračovat 14. 10. 
doma se Zručí, 21. 10. v Roztokách a 4. 11. doma 
s Benešovem.

Ženy B, KP 2. třídy
V závěrečných zářijových utkáních zvítězily 

volejbalistky KP 2. třídy doma s  Kr. Dvorem 3:2 
a 3:0, v Mníšku vyhrály 3:0 a prohrály 1:3, doma 
porazily Rakovník dvakrát 3:0 a  ve Zdicích pro-
hrály 3:2 a 3:0. Po skončení jarní části jsou celkově 
třetí; na jaře zahajují 27. 4. v Hořovicích.

Muži C, KP 2. třídy
V posledních zářijových zápasech hrálo naše 

Céčko doma s Dobříší 3:0 a 2:3, s Kr. Dvorem 3:0 

a  1:3 a  v Mníšku vyhrálo 3:1 a  3:2. Po skončení 
jarní části jsou o bod za druhým Mníškem a o tři 
body za vedoucím Berounem. Jarní část začnou 
27. 4. v Řevnicích.

HgS

Atletky U18 ASK Dipoli Čer-
nošice Dobřichovice jsou 8. 
nejlepším týmem v ČR!
V neděli 24. 9. 2023 v  Olomouci se uskuteč-
nilo Mistrovství České republiky dorostenec-
kých družstev.  Na tento závod se nominovala 
i  děvčata ASK Dipoli. V  krajské soutěži holky 
skončily na druhém místě a poté na Mistrovství 
Čech vybojovaly stříbrné medaile. Tím si zajis-
tily postup na MČR. Na Mistrovství České repub-
liky dorostenek si děvčata vedla znamenitě, 

Sport

Nová neurorehabilitace Sarema na Zbraslavi
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nedala se zahanbit a  odměnou jim je 8. místo 
v republice. Gratulujeme!

Atleti ASK Dipoli Černošice Dobřichovice 
v reprezentaci

Starší žactvo se po úspěších z  Mistrovství 
republiky mohou radovat z prvních reprezentač-
ních dresů. Na Mezistátní utkání 4 zemí byl vybrán 
i  náš Jakub Pietrula. Ten reprezentoval Českou 
republiku v Trnavě 23. 9. 2023, kde závodil v běhu 
na 1.000 m. Jakub vybojoval 6. místo a bodovým 
ziskem pomohl k  celé reprezentaci k  vítězství 
před Maďary, Slovenskem a Slovinskem.

Další reprezentační dres, ale Středočeského 
kraje, vybojovala mladší žákyně Adéla Houd-
ková. Adéla závodila v  běhu na 60 m překážek, 
kde obsadila 2. místo. Přidala také body v oštěpu 
a  ve štafetě, čímž pomohla Středočeskému kraji 
k výhře a zlaté medaili.

Závody rodičů a děti

Každoročně pořádá atletický sportovní klub 
Dipoli závody rodičů a dětí a  jinak tomu nebylo 
ani letos. Prvního října se sešlo celkem 63 dvojic 
(rodič–dítě), aby strávilo hezké nedělní odpole-
dne pohybem i zábavou. Na všech 126 závodníků 
čekal pětiboj–50m, skok do dálky, hod medicin-
balem, překážková dráha a  závěrečná štafeta 2 
x 250m. Celé závody byly uspořádány pod pro-
jektem Atletika pro celou rodinu od Českého 
atletického svazu. Tímto děkujeme za spolupráci 
jak autorům projektu, tak i rodičům, kteří se akce 
zúčastnili.

Volejbalistkám SVBC se 
v úvodu soutěží dařilo

Volejbalistky místního klubu SVBC napříč katego-
riemi prožily 7. a  8. října úspěšný víkend. Dařilo 
se ženám ve druhé lize, kadetkám v extralize do 
18 let i starším žákyním v elitní skupině krajského 
přeboru. Mladý ženský tým porazil na domácí 
palubovce 3:1 a  3:0 tým Plzně B a  po prvním 
dvoukole je v čele jedné se tří skupin druhé ligy. 
Kadetky se v  nejvyšší republikové soutěži před-
stavily ve druhé ze čtyř výkonnostních skupin 

a  po vítězstvích nad Kralupy a  týmem z  Vyso-
činy útočily na postup do první skupiny. O něj se 
v přímém souboji utkaly v neděli s vrstevnicemi 
z  brněnského Králova Pole. Navzdory vyrovna-
ným koncovkám nezískaly ani set a  na postup 
nedosáhly, ale navzdory tomu zapsaly v  prvním 

kole cenné šesté místo. Starší žákyně na turnaji 
v Pečkách porazily hladce 2:0 Benátky nad Jizerou 
i  domácí tým a  nebodovaly jen v  pohledném 
utkání s  Nymburkem, který je největším favori-
tem krajského přeboru.

kab

Závody rodičů a dětí

Reprezentace mladšího žactva (Houdková druhá zprava)

Družstvo dorostenek
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Vážení a milí spoluobčané,

dovoluji si vás pozvat jménem společnosti Pro-
Divadla z Dobřichovic na netradiční představení 
„SVĚTLA V  TUNELU“. Divadelní útvar nazvaný 
Hudební revue byl vytvořen naším divadlem 
k výročí 100 let republiky. Je přehledný, dobře 
čitelný a  sympaticky krátký (cca 70 min.). Je 
příběhem země, města a zároveň čtyř trampů, 
kteří zvolili čtyři různé cesty, jak žít svůj život 
v  podmínkách, jaké jim postupně uplývající 
čas a  země nabízí. Ten emigruje (a nechá za 
dráty ženu a dceru), ten se bezcílně toulá, ten 
se zvolna upíjí a ten chce prostě přežít. K tomu 
zní elegantní Jiří Vašíček, Miki a  Wabi Ryvo-
lové, jejichž nepříliš oposlouchané kousky 
jsou zároveň i  podkladem pro plynoucí děj. 
A  na své si přijde i  milovník nejčistší „popiny“ 
80. let. Do příběhu uvádí dvojice strojvedoucí 
a  průvodčí, jejichž úkolem je strážit nádraží. 
Co taky jiného dělat, když vám nádraží zavalí 
hora trampů a  trampek, co sedají na koleje, 
když se vám po nádraží začnou promenovat 
dámičky z dvacátých let, nebo vám tudy prože-
nou v dobytčáku Židy? A co na to strojvůdce? 
A co když tu budou bojovat tři od Wermachtu 
a Rudá armáda soudružek? A do toho všeho tu 
ještě občas elegantně protančí Praha s šerpou 
a  slunečníkem nebo dramaticky projde černý 
Osud? Zkrátka položili jsme si otázku, zda má 
naše republika vůbec naději na existenci, jaké 
jsou naše hodnoty etické a  morální. Jde sku-
tečně jen o peníze? A co jsme ochotni pro tuto 
zemi obětovat? Vážné otázky, které nás napa-
dají, i  když je předkládáme s  humorem. Nebo 
neřeš, zpívej, užívej si a  zatanči! V  představení 
hrají známé i  neznámé tváře místních ochot-
níků i profesionálních herců z Prahy. Vstupenky 
v Infocentru Dobřichovic nebo v Galerii Bím ul. 
5. května.

Lenka Loubalová

Kultura u nás i v okolí

Milli Janatková vystoupíla 26. 9. U Věže s ojedi-
nělým audiovizuálním a hudebním programem 
Klid, prosím!  

18. září 4x nej v Dobřichovicích. Nejlepší muzikanti Jesse Ballard, Joe Kučera a Jan Hrubý, nejlepší pro-
středí sklepení zámku, nejlepší zvuk Sváťi Vojíře a nejlepší pivo - text a foto Jan Neubert

Poutníci vystoupí na zámku ve velkém sále v pátek 24. listopadu
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Zajímavosti

Lucky Jam (jazz, swing, chanson) zahrají na zámku U Věže 26. 11. v 19 h

Dobřichovická 
kultura  
v listopadu 
2023
Výstavy
Výstava na zámku
Od krajiny po abstrakci – výstava 
obrazů Zdeňka Pátka, Petra Velebila 
a Mirky Pátkové od 7. října do 30. 
listopadu.
Tradiční výstava betlémů ze šustí, 
slámy, kůže a keramiky paní Skalské 
od 30. listopadu do 4. prosince, 
9:30–17:00.

Výstava v Galerii Bím Bar & Lounge,  
5. května 15
Obrazy akademické malířky Kláry 
Sedlo (1993*) – výtvarnice se ve 
svých dílech zabývá především sny, 
psychologií, mýty, rituály a folklorem. 
Pravidelně vystavuje u nás a účastnila 
se i prestižních výtvarných soutěží 
v Německu či ve Velké Británii.  
Od 7. října do 20. listopadu.

Další kulturní akce
Neděle 12. listopadu od 
16:00 hod. v sále Dr. Fürsta
Divadlo Kukadlo – 
Pohádková vzducholoď 

Malíř Barvínek a malá čarodějnice 
Pupalka zachraňují pomotané pohádky. 
Nakonec zahrají pohádku o červené 
Karkulce s vylepšeným koncem. Vstupné 
100,- Kč, představení trvá 45 min., 
pořádá KC Dobřichovice.

Pátek 24. listopadu  
od 19:30 na zámku
Poutníci

Bluegrass, folk, country, vstupné 300,- 
/200,- Kč. Předprodej v Infocentru, 
pořádá KC Dobřichovice.

Dobřichovice
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ŘEVNICE

Kino Řevnice listopad 2023, Vstupné 140 Kč
so 4. / 15:30 Tonda / Slávka a  kouzelné světlo / 
17:30 Víkendoví rebelové / 20:00 Přišla v noci
ne 5. / 14:30 Tlapková patrola ve velkofilmu / 
16:30 Úsvit / 19:00 Bratři
so 11. / 15:30 Kouzelná Beruška a Černý kocour 
ve filmu
17:30 Marvels
20:00 Umění jíst a milovat
ne 12. / 14:30 Nina a  ježkovo tajemství / 16:30 
Terezín: Láska za zdí / 19:00 Zabijáci rozkvetlého 
měsíce
so 18. / 15:30 Trollové 3 / 17:30 Bratři / 20:00 Její 
tělo 18+
ne 19. / 14:30 Tonda, Slávka a kouzelné světlo / 
16:30 Marvels / 19:00 Přišla v noci
so 25. / 15:00 Nina a ježkovo tajemství / 17:30 Její 
tělo 18+ / 20:00 Napoleon
ne 26. / 14:30 Trollové 3 / 16:30 Chlapec a volavka 
/ 19:00 Tajemství a smysl života
Bratři / Drama / Historický, Česko, 2023, 135 min 
/ Jeden ze zásadních příběhů naší novodobé his-
torie. Pětice mladíků s pistolemi pronásledovaná 
tisíci vojáky se v boji o život dotkne hranic vlast-
ního strachu i statečnosti.
Film o skupině bratrů Mašínů vznikl přesně sedm-
desát let od jejich útěku do Západního Berlína.
Její tělo 18+ / Drama, Česko / SR, 203, 120 min
Film podle skutečného životního příběhu úspěšné 
české sportovkyně, členky olympijského druž-
stva, která se po zranění obratle a  vynuceném 
konci sportovní kariéry stala známou pornohe-
rečkou…
Kouzelná Beruška a Černý kocour ve filmu
Animovaný, USA / Fr / Jap, 2023, 105 min, dabing

Zajímavosti

Pěvecký sbor Všelijak 

Neděle 26. listopadu 
od 15:00 a od 16:30 v sále 
Dr. Fürsta
Filharmoniště – Best of 
baroque

Vhodné pro děti do tří let. Deky na 
sezení i ležení s sebou, tiché hračky jsou 
vítány. Pořádá KC Dobřichovice.

Neděle 26. listopadu 
od 19:00 na zámku U věže
Lucky Jam – jazz, swing 
a chanson

Zdeněk Fischer – kytara, Luděk Havel – 
klávesy, Josef Kolín – saxofon, klarinet, 
František Otakar Kukula – bicí a Lucie 
Kukulová – zpěv.

Připravujeme:
Sobota 2. prosince
Adventní trhy, mostový ohňostroj 
a ples. Předprodej na ples bude 
zahájen v pondělí 30. října
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Vydejte se spolu s dívkou Marinnette, proměně-
nou v super-hrdinku a jejím černým super-kocou-
rem za dobrodružstvím a  postavte se s  nimi 
mocnému zloduchu Lišajovi.
Marvels
Akční, USA, 2023, 105 min, dabing / Carol Danvers, 
známá jako Captain Marvel, získala zpátky svou 
identitu, kterou jí vzali kreejští tyrani, a pomstila 
se Nejvyšší inteligenci. Když ji povinnosti zavedou 
k  červí díře spojované s  kreejským revolucioná-
řem, stojí před ní úkol netěžší – záchrana celého 
vesmíru. Naštěstí na to není sama…
Napoleon / Historický, USA / VB, 2023, 154 min, 
titulky / Epické drama Ridleyho Scotta zachycuje 
život císaře Napoleona, jeho vzestup a  vztah 
k  životní lásce Josephine, a  ukazuje jeho vizi-
onářské vojenské a  politické taktiky na pozadí 
nejdynamičtějších bitevních scén, jaké kdy byly 
natočeny. Hr: J. Phoenix
Nina a ježkovo tajemství / Animovaný, Francie, 
2023, 72 min, dabing / Desetiletá Nina miluje 
tatínkovy pohádky. Jednoho večera ale tatínek 
vyprávět nepřijde. Ztratil totiž práci a  svět celé 
rodiny se obrátil vzhůru nohama. Když Nina 
zaslechne zvěsti o pokladu, který je ukryt kdesi ve 
staré továrně, rozhodne se se svým kamarádem 
poklad najít a tatínkovi tak pomoci.
Přišla v  noci / Černá komedie, Česko, 2023, 
85 min / Když si mladý pár pustí přes práh 
matku jednoho z  nich, netuší, že se právě  ocitl 
v  očistci. Mají matky a  tchýně  vždycky 
pravdu? Myslí to s  námi dobře? A  nejsou 
někdy právě těmi  největšími monstry? 
Komedie, na kterou vyrazte se svou tchýni. 
Tlapková patrola ve velkofilmu / Animovaný, 
USA /Kanada, 2023, 88 min, dabing / Když se na 
město zřítí magický meteorit, získají pejsci z Tlap-
kové patroly super-schopnosti, které je promění 
v mocné tlapky. Podaří se jim i díky nim porazit 
dva místní super-padouchy a vrátit městu klid?
Terezín: Láska za zdí / Drama, Česko / Itálie, 
2023, 110 min / Strhující film zachycující životní 
osudy reálných postav umělců, kteří se  setkali, 
tvořili a  díky umění přežívali v  nelehkých pod-
mínkách válečného ghetta Terezín.
Tonda, Slávka a kouzelné světlo / Animovaný, 
Česko / SR / Maď, 2023, 82 min / Jedenáctiletý 
Tonda má jedinečnou vlastnost–od narození 
svítí… a  proto ho rodiče raději drží doma. Když 
se ale do sousedství nastěhuje tajemná dívka 
jménem Slávka, jeho život se obrátí naruby. Film 
o tom, jaké to je být jiný; příběh o velkém přátel-
ství a fantazii, o světle a tmě.
Trollové 3 / Animovaný, USA, 2023, 92 min, 
dabing / Trollové 3 jsou další velkou trollí hudební 
jízdou. Přijďte a zažijte s nimi parádní dobrodruž-
ství plné švandy.
Umění jíst a milovat / Romantický, Francie, 2023, 
134 min, titulky / Juliette Binoche v  roli nadané 
kuchařky Eugénie, která spolu se slavným gur-
mánem Dodinem vymýšlí neotřelé recepty na 
lahodné pokrmy. Jejich spolupráce ale nabere 
nečekaný směr, když se Dodin rozhodne požádat 
ji o  ruku. Eugénie se však své svobody nechce 
vzdát tak snadno…
Úsvit / Drama / Krimi, Česko, 2023, 117 min, 
titulky / Výpravné detektivní drama z roku 1937. 
Do městečka Svit pod Tatrami přijíždí ředitel velké
továrny, aby zde po baťovském vzoru postavil 
moderní průmyslové město. Teho plán ale naruší 
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znepokojující nález v areálu továrny. Jediný, kdo 
chce záhadu vyřešit a nalézt odpovědi, je těhotná 
manželka ředitele.
Víkendoví rebelové / Komedie, Německo, 
2023, 109 min, titulky / Dojemný a  vtipný 
příběh podle skutečné události, která okouzlila 
celé Německo. Malý Jason je velmi inteligentní, 
ale jako autista má ve škole spoustu problémů. 
Mezi  ním a  jeho tátou však vznikne nečekaná 
dohoda – když mu táta pomůže vybrat si oblí-
bený fotbalový klub, bude  se  snažit ve  škole 
dělat co  nejméně problémů. Má to  ale jeden 
háček…
Zabijáci rozkvetlého měsíce / Drama, USA, 
2023, 206 min, titulky / Legenda světového filmu 
Martin Scorsese se na prahu osmdesátky rozhodl 
odvyprávět jeden ze svých nejdůležitějších 
příběhů. Leonardo DiCaprio a Robert De Niro mu 
v dramatu Zabijáci rozkvetlého měsíce pomáhají 
líčit neuvěřitelnou, leč pravdivou historii národa, 
který krvavě doplatil na to, že doslova přes noc 
pohádkově zbohatnul.
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ČERNOŠICE

HARDWICKE CIRCUS (UK)
kdy: sobota 4. listopadu ve 20:00
kde: Club Kino Černošice
Představte si, že Rolling Stones vytvoří album 
s  The Doors jamujícími s  Primal Scream. Tak to 
jsou Hardwicke Circus. Transformovali všechny 
tyto starší hudební vlivy do své vlastní origi-
nality. Jejich kariéru sleduje i  Paul McCartney 
a  mimo jiné jim sehnal i  místo v  programu loň-
ského festivalu Glastonbury. Jsou první lokální 
kapelou, která vyprodala v jejich rodném Carlise 
svůj koncert v  legendárním sále The Brickyard 
čtyři měsíce předem a rychle přidala druhý, také 
nakonec vyprodaný. Díky tomu si tato kapela 
získala velkou sledovanost a  fanoušky po celém 
Spojeném království a  teď se bude ucházet i  o 
vaší přízeň. Město Černošice vás srdečně zve 
v  sobotu 4. listopadu od 20:00 do Club Kina. 
Vstupné v  předprodeji na www.smsticket.cz za 
220,- Kč na místě pak za 250,- Kč.

Koncert pěveckého sboru Všelijak
Všelijak je a  cappella smíšený popový sbor 
z  Prahy. Říkají o  sobě: „Máme za sebou 13  let 
společného zpívání, baví nás hlavně pop, a proto 
nacvičujeme vícehlasně bez doprovodu nástrojů 
známé fláky z  rádií. Nebráníme se ale i  experi-
mentům v jiných vodách. V roce 2018 jsme se stali 
absolutními vítězi soutěžního festivalu Jirkov-
ský Písňovar, a v roce 2021 a 2022 se nám povedlo 
rovněž získat nejvyšší ocenění od poroty. Vydali 
jsme také dvě CD–Na tahu (2016) a Šílení (2019). 
Děláme vlastní koncerty, akce i  s jinými hudeb-
ními tělesy, zpíváme na festivalech, občasně 
i  buskujem“. Město Černošice Vás srdečně zve 
v neděli 12. listopadu od 19:00 do černošického 
Club Kina na vystoupení popového sboru Všeli-
jak. Vstupné 100,- Kč.

BioBlues fest v Club Kině
V  pátek 24. listopadu od 19:00 se v  prostorách 
Club Kina v  Černošicích uskuteční další ročník 
mezinárodního festivalu BioBlues fest. Festival 
zahájí akustická formace Tom Bowling & Marek 
Vaňkát duo, která hraje převážně vlastní tvorbu 
ve stylu folk a  blues. Druhou kapelou a  hlavní 
hvězdou festivalu bude uznávaný jazz-bluesový 
kytarista a zpěvák Roman Pokorný, který vystoupí 
se svým triem. Bluesový projekt jednoho z nejlep-
ších českých kytaristů, skladatele, zpěváka a pro-
ducenta Romana Pokorného, držitele mnoha 
ocenění (Zlatý Anděl, Jazzový Kája)   a jednoho 
z  nejproduktivnějších hudebníků posledních 

KOUPÍM CHATU NEBO 
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Linka tísňového volání – 112

Záchranná služba dispečink – 155

Záchranná služba Řevnice, doprava 
nemocných, lékařská pohotovost 
257 721 777, 602 237 037

Policie – 158

Policie Praha-venkov – stálá služba 
974 861 111, 974 882 103

Městská policie Řevnice – 775 718 588

Hasiči Řevnice tísňové volání – 150

Hasiči Dobřichovice – 150

Městský úřad Dobřichovice 
257 711 590

Stavební úřad – 257 711 402

Matrika – 257 712 478

Starosta a tajemník – 257 712 182

Poruchy elektřiny ČEZ Distribuce a.s. 
840 850 860 nebo 840 840 840

Poruchy plynu STP a.s. pohotovost 
1239 nebo 244 472 811 nebo 812

Poruchy vody a kanalizace 
Aquaconsult s.r.o. – 251 642 203 
pohotovost stálá služba 
724 005 900

Poruchy veřejného osvětlení –  
Elektroštika, s.r.o. 
251 625 761, 605 385 645

Poruchy sítě DOBNET 
HelpDesk 277 001 151

Informační kancelář Dobnet o. s. 
277 001 111

Infocentrum Dobřichovice 
778 772 498

třech dekád v oblasti jazzu a blues. Kromě blue-
sových standardů zahraje i vlastní tvorbu. Roman 
Pokorný trio doplní pianista a hráč na hammond 
organ, Jakub Zomer a  bubeník Tomáš Bobrov-
niczký. Závěr večera bude patřit mladé blues 
rockové kapele Early Fox, která pochází z němec-
kého Lipska. Vstupné v  předprodeji na www.
smsticket.cz za 280,- Kč, na místě pak za 300,- Kč.

Pavel Blaženín

30. listopadu 2023 vám představíme pardu-
bickou hudební skupinu Marien, 
která má v  repertoáru akustickou kytarovou 
muziku s  vícehlasým zpěvem. Melodické písně 
jsou převážně z  dílny frontmana kapely Víti Tro-
níčka. Marien jsou trojnásobnými držiteli Porty 
a řady dalších ocenění. Spolupracovali například 
se Spirituál kvintetem nebo Pavlem Žalmanem 
Lohonkou, doprovázeli mj. Wabi Daňka, Roberta 
Křesťana a další legendy české folkové scény.

7. prosince 2023 zahraje formace muzikantů 
pod názvem Pocta Zuzaně Navarové 
průřez tvorbou oblíbené folkové zpěvačky a kapel 
Nerez a Koa. „Důležité je pro nás sdělení písničky, 

ale také zvuk. Tvorba Zuzky je nesmrtelná a pro 
nás i publikum jsou to vždy velmi emotivní kon-
certy. Každý koncert hrajeme s velkou pokorou.“

21. prosince 2023 přijala pozvání devítiná-
sobná držitelka výročních hudebních cen 
Anděl Lenka Dusilová. 
Za poslední album Řeka získala tři ocenění (v 
kategorii album, skladba a  interpretka roku). 
Na scéně je aktivní od šestnácti let, kdy na 
sebe strhla pozornost svojí energií, prožitkem 
a  výtečným hlasem. Na přelomu milénia patřila 
ke skutečným hvězdám českého poprockového 
mainstreamu. Ze středního proudu hudební 
zábavy se ale v  letech osobního zrání rozhodla 
odejít k vrstevnatějšímu stylu. Stal se z ní mimo-
řádný úkaz české hudební scény, kdy z  pozice 
rockové a  popové hvězdy putuje k  osobnímu 
vyjádření, jež svobodně přijímá impulzy z nejrůz-
nějších stylů a mimohudebních zážitků. Pro svůj 
nezaměnitelný vokál byla hostem na řadě desek 
a  koncertů předních muzikantů české hudební 
scény. Koncert Lenky Dusilové spolupořádá 
město Černošice.

Lubomír Čížek – Music Art Prague


